
K nové lednici

1500 Kč
na cokoliv

24990 Kč*

RS50N3513SAEO

FF D

KGN49AIDP

18990Kč
cena po uplatnění cashbacku 3000 Kč
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LNC7ME32W2

Podmínky akce na
okay.cz/chlazeni
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GBB62PZGFN

32990 Kč*

4490 Kč*

12990 Kč*

GN1426234ZDXN

RQ515N4AC2

D

18990 Kč*

E

9990 Kč*

NRK6192AW4

lednici

č
na cokoliv

LT3560BC

F

GBB62PZGFN

32 990 Kč

GN1426234ZDXN

18 990 Kč

E

9 990 
NRK6192AW4NRK6192AW4

lednici

č
na cokoliv

Podmínky akce na 
okay.cz/chlazeni

LT3560BC

F

4 490 Kč*

RQ515N4AC2

NRK6192AW4NRK6192AW4

K NOVÉ LEDNICIPOUKAZNA DALŠÍ NÁKUP

+
1500

Kč

OKAY.CZ NEJVĚTŠÍ PRODEJCE ELEKTRA A NÁBYTKU
* Jedná se o eshopovou nabídku.

14990 Kč*
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Investice od 50 000 Kč

Roční úrok 8 %

Úrok vyplácen jednou ročně

Možnost předčasného splacení

Tříleté dluhopisy

ČNB schvaluje prospekt dluhopisů pouze z hlediska toho, že splňuje normy, které ukládá nařízení (EU) 2017/1129.
Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

Objednávky

e-Finance, a.s.
www.e-finance.eu
Tel.: 515 555 555

info@e-finance.eu

Nestavíme vzdušné zámky,
stavíme a vlastníme
skutečné nemovitosti více jak 20 let

TŘÍLETÉ DLUHOPISY
S ROČNÍM ÚROKEM 8 %

DLUHOPISY
E-FINANCE
S VYSOKÝM VÝNOSEM

Skupina e-Finance, a.s., více jak 20 let
investuje do nemovitostí v atraktivních
lokalitách České republiky. Díky tomu
disponuje stabilním portfoliem zejména
nájemních nemovitostí v hodnotě přesa-
hující 1 miliardu korun. Tyto nemovitosti
pravidelně přináší stabilní výnosy, které
jsou každoročně nad inflací, v dlouho-
dobém horizontu až o několik procent.

8 %

na Vyškovsku
ZámekRacice

Dopřejte si cenově výhodnou dovolenou
v malebné přírodě na hranici Moravské-
ho Krasu a Drahanské vrchoviny, pouhých
30 km od Brna a 10 km od Vyškova.

Zveme Vás na

30 km od Brna

SEZÓNA ZAHÁJENA!

NABÍZÍME UBYTOVÁNÍ turistického
typu přímo na zámku nebo luxusní
apartmány a pokoje v předzámčí.

Od
960 Kč
pokoj/noc

Račice 1. Račice - Pístovice
+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
www.zamekracice.cz EFI Zámek Račice

člen e-Finance Group

DOVOLENÁ V NETRADIČNÍM
ZÁMECKÉM PROSTŘEDÍ



mojemetro denikmetrodmojemetro denikmetrod

Pátek, 24. června 2022
Č. 121, www.metro.cz
Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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HVĚZDY NAD VLTAVOU.
PRO MILOVNÍKY HUDBY
DO ČESKÝCH BUDĚJOVIC SE VRACÍ TAMNÍ RODÁK PAVEL ŠPORCL STRANA 9

Svátek slaví: Jan

WoW – Svět zázraků. Vánoce v Jablonci připlouvají na mořských vlnách
Cestu vánoční ozdoby do zámoří symbolicky připomíná nová expozice muzea v Jablonci nad Nisou. Vytvoření nezvyklé instalace s mořskými vlnami,
parníkem či mrakodrapy si vyžádalo zhruba osm milionů korun. Novou expozici nazvanou WoW – Svět zázraků, v níž je 3307 vánočních ozdob, najdou
návštěvníci v atypické přístavbě muzea. Zpřístupněna bude od neděle. „Celá expozice je postavená na skutečnosti, že jedním z největších odbytišť
českých skleněných vánočních ozdob bylo zámoří, hlavně USA. Takže expozice je zamýšlena jako zážitková,“ říká ředitelka muzea Milada Valečková. ČTK

Nejvíc turistů zamíří
na lanovku na Petřín
První místo. Nejnavštěvovanější turistický cíl České republiky zůstává stejný. Obhajoba. I loni se pozemní
dráhou svezl milion lidí. Další lákadla. Pražský hrad a zoologické zahrady. Cizinci. Ubylo Rusů i Asiatů STRANA 2
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Úbytek turistů
se projevil
na návštěvnosti
Pražského hradu.

První místo mezi nejnavště-
vovanějšími turistickými cíli
České republiky podle státní
agentury CzechTourism loni
obhájila lanová dráha
na pražský Petřín. Stejně
jako o rok dříve se jí svezl
zhruba milion lidí. Kvůli níz-
kémupočtu cestovatelů z cizi-
ny se dále propadl Pražský
hrad, který před pandemií ko-
ronaviru turisty přitahoval
nejvíce. Loni klesl ze čtvrté
na devátou pozici, navštívilo
ho 444 tisíc lidí. Vyplývá to
z údajů Institutu turismu stát-
ní agentury CzechTourism.

Bez Rusů a Asiatů
Ředitel agentury CzechTou-

rism Jan Herget předpokládá,

že letos do ČR přijede kolem
pěti milionů hostů z ciziny,
meziročně tedy zhruba dvoj-
násobek. „Zájem o Pražský
hrad by tak mohl znovu
růst,“ řekl. Stále ale budou
zřejmě chybět turisté z Asie
a Ruska, míní. Výsledky ná-
vštěvnosti turistických cílů
ukazují podle Hergeta na sílí-
cí význam domácího turis-
mu, který v posledních dvou
letech rostl vlivem pandemie
a omezenýchmožností cesto-
vání do zahraničí.

Turisty lákají hory a zoo
Už předloni stoupl zájem

cestovatelů o přírodu, zejmé-
na české hory, a tyto turistic-
ké cíle si vysoké pozice stále
drží, doplnil Herget. V desítce
turisty nejvyhledávanějších
míst za loňský rok se nejčastě-
ji objevují zoologické zahra-
dy. Druhé místo za lanovou
dráhou na Petřín stejně jako
loni obsadila Zoo Praha,
do níž zavítalo 963 tisíc lidí,

meziročně o 13 procent více.
Zlínská zoologická zahrada
skončila na třetím místě
se zhruba 624 tisíci návštěvní-
ky, ve srovnání s rokem 2020
jich bylo o 23 procent více.
Herget uvedl, že s podporou
domácího turismu pomáhá
portál Kudy z nudy, který loni
zaznamenal 21,5 milionu ná-
vštěv a dosáhl 10,7 milionu
uživatelů. Nutné je ale také
oživení příjezdů cestovatelů
ze zahraničí. ČTK

Pro více informací navštivte autopokorny.cz/kariera

Nechceš jezdit
ve staré fábce po dědovi?

U nás si vyděláš
na pořádnou káru!p

Mladý kolektiv
Super šéf | Vyděláš si

Výplata se nezpozdí | Chceme i holky

Brno – Lesná | Modřice | Velké Meziříčí

Kontakt:
774 440 821, poradna@napocatku.cz
chat na webu www.napocatku.cz
Příkop 6 (budova IBC, 7. patro), Brno
facebook @napocatku1994
instagram @na_pocatku

5 kroků, jak se z toho
nezbláznit:
1) Na chvíli se zastavte a dýchejte.
Pod tlakem rozvířených emocí
budete těžko jednat rozumně.
2) Promluvte si s někým, ke komu
máte důvěru. Ne vždy to musí být
váš partner.
3) Pamatujte, že první reakce
vašeho okolí nebývá ta definitivní.
I váš partner může být v šoku
a bude potřebovat čas, aby novou
situaci zpracoval.
4) Myslete na sebe a své zdraví.
Omezte kouření, alkohol a jiné

Jste těhotná a přišlo„to“ nevhod?
návykové látky. Pokud berete další
léky, poraďte se se svým lékařem.
5) Připravte se, že lékař se může
zeptat, jestli si chcete dítě nechat.
Dejte si na rozhodnutí čas. Máte čas.
Pokud řešíte existenční otázky
spojené s bydlením nebo
materiálním zabezpečení sebe
a svých dětí, obraťte se na Poradnu
Na počátku. Poskytujeme sociální
a psychologické poradenství.
Nabízíme bezpečný prostor
pro vyslechnutí a řešení
praktických otázek těhotenství
a mateřství.

Pasohlávky čekají
silnou sezonu
Akvapark v Pasohlávkách
přečkal dva roky s pande-
mií a očekává silnou letní
sezonu. Plánuje i investi-
ce, zároveň však ředitel
Aqualandu Moravia Petr
Pavlacký přemýšlí o bu-
doucnosti, kterou výrazně
ovlivní ceny energií, nebu-
dou-li klesat nebo bu-
dou-li dál růst. Jednou je
dostavba parkovacího
domu, letos v zimě se
bude opravovat jeden z ba-
zénů a k němu přibudou
dětské skluzavky. Plánuje
se také postavit hotel.

Jaro bez dluhů
v Brně
Brněnský dopravní pod-
nik od 21. března do úte-
rý dostal od černých pasa-
žérů 650 tisíc korun. Jde
o 789 neuhrazených po-
kut v rámci akce s ná-
zvem Jaro bez dluhů. Ta
umožnila splatit dluh
dlužníkům, u nichž neby-
lo zahájeno soudní, exe-
kuční ani insolvenční říze-
ní, tedy všem, kteří ještě
nedošli na doplatkovou
pokladnu. Byla to pro ně
šance zaplatit 800 korun,
jako se platí přímo na mís-
tě revizorovi. ČTK

Krátce

Nejnavštěvovanější

Ani Morava nezůstává
v žebříčku prvních dvaceti
míst návštěvnosti pozadu.
Čísla udávají umístění.

● Kromě zlínské zoo (3.)
a Dolních Vítkovic (4.)
má u turistů úspěch
Aqualand Moravia (11.),
Křížová cesta Svatý kopeček
(16.), Zoo Brno (19.).

inzerce

Nejlákavější cíle
turistů v Česku
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5.999,-5.999,-

Lukavec na Litoměřicku má zámek se sociálními byty. ČTK

Vesnice roku
Ústeckého kraje
V anketě o titul vesnice
roku půjde v září do celo-
republikového finále za Ús-
tecký kraj obec Lukavec
u Lovosic na Litoměřicku.
Obci se podařilo opravit
zámek, pořádá množství
akcí pro občany, stará se
o veřejné prostranství, ak-
tivní jsou i sami obyvatelé.

Další průtahy při
odletech z Prahy
Pražskému letišti i přes
náborovou kampaň, kte-
rou spustilo na začátku
roku, stále chybí několik
desítek zaměstnanců. To
může během dalšího zin-
tenzivnění leteckého pro-
vozu vést k průtahům
při bezpečnostních kontro-
lách na letišti. ČTK

Vzácná kočka žijící
volně v přírodě
je v ohrožení.

Populaci kočky divoké namo-
ravsko-slovenském pomezí
ohrožuje křížení s kočkou do-
mácí. Tvrdí to ochránci příro-
dy z Hnutí Duha. Opírají se
o výsledky nedávno dokonče-
ného genetického výzkumu
Ústavu biologie obratlovců

Akademie vědČR. „Hybridiza-
ce s kočkou domácí je jeden
z faktorů, který významně
ohrožuje evropské populace
vzácné kočky divoké. Míra
křížení se mezi různými ob-
lastmi Evropy liší. Díky spo-
lečnému přeshraničnímu
projektu jsou k dispozici prv-
ní důkazy o tom, že ke kříže-
ní dochází i v karpatské popu-
laci na moravsko-sloven-
ském pomezí,“ uvedl za Hnu-
tí Duha odborník na velké šel-
my Martin Duľa.

Křížení kočky divoké s do-
mácí je podle odborníků pro-
blém, má špatný dopad na
zdraví vzácných koček divo-
kých. „Ztráta genetické čisto-
ty kvůli křížení může způso-
bit ztrátu některých lokál-
ních adaptací nebo zvýšit pří-
tomnost škodlivých mutací,
které se ve vyššímíře vyskytu-
jí u přešlechtěných domácích
koček,“ řekla zooložka Jarmi-
la Krojerová, která se věnuje
genetickým analýzám u koč-
ky divoké a rysa ostrovida.

Kočka divoká se v České re-
publice vyskytuje v jihozá-
padních Čechách, kam se šíří
z Německa, a na morav-
sko-slovenském pomezí, kde
jde o karpatskou populaci
rozšiřující se ze Slovenska.
Kočky divoké jsou skrytě žijí-
cí druh, který může snadno
unikat pozornosti kvůli zá-
měně s domácími kočkami.
Pochází z příbuzného druhu
kočky plavé, která se vyskytu-
je v severní Africe a na Blíz-
kém východě. ČTK

AUKCE NEMOVITOSTÍ
ZDARMA

AUKCE NEMOVITOSTÍ
ZDARMA

800 22 33 88
www.prodejtojinak.cz

Prodejte Vaši nemovitost
(byt, dům, pozemek)

za nejvyšší možnou cenu
formou elektronické aukce
nebo dražby přes největšího

dražebníka v ČR
JURIS REAL Dražby a.s.
s databází 100 000
registrovaných,

poptávajících klientů.

Krátce

inzerce

Divoká se kříží s domácí
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Po stopách dvou význam-
ných brněnských rodin se
jako potomek vydává v nové
knize spisovatelka Kateřina
Tachovská-Vestman. Půvo-
demBrňačka sice žije v zahra-
ničí, ale její srdce stále bije
pro Moravu. „Souzním se slo-
vy Vítězslava Nezvala: Jsou
možná země, kde je voda
modravá a nebe modravé
a hory modravější, a přec
mou zemí navždy budeMora-
va,“ vypráví spisovatelka pro
deník Metro.

Jaké to je, být Tachovská?
Být Tachovská v současné

době není nic zvláštního. Žiji
v cizině a tam to jméno niko-
mu nic neříká. A v rodném
Brně, kde se snažím být co
nejčastěji, už pomalu taky
ne. Dřív, v mém dětství v pa-
desátých a šedesátých letech,
žilo ještě mnoho lidí, kteří
znali mé prarodiče a jejich
Drogerii na České, kde jim
byla odebrána komunistic-
kým režimem hned na začát-
ku padesátých let. A mnoho
lidí v Brně znalo mého otce
Karla Tachovského, který pra-
coval napřed jako žurnalista
v Lidových novinách a po je-
jich zrušení v rozhlase. Uve-
řejňoval verše, hrály se jeho
divadelní hry, byl prostě sou-
částí brněnského kulturního
života.

O vaší rodinné historii
vám vyšla nová kniha Řek-
ni, že jsi Tachovská. Na co
semohou čtenáři těšit?
Vyrůstala jsem s pocitem,

že pocházím z významné ro-
diny, i když o majetek rodina
už přišla. Odtud titul knihy –
když jsem měla něco vyřídit,
řekla babička: „Katuško, řek-
ni, že jsi Tachovská.“ A fungo-
valo to. Popisuji v ní historii
svých předků, rodin Tachov-
ských a Uxů, ze které pochá-
zela babička. Uxovi založili
koncem 19. století Slévárnu

bratří Uxů na Plotní, která
existuje do dneška. Všechny
tyto rodinné události jsou po-
pisovány na pozadí historic-
kého dění v Brně a v celé
zemi, a to právě od druhé po-
loviny 19. století do přítom-
nosti.

Co vás na zpracování toho-
to tématu lákalo?
Zdálo se mi, že osudy naší

rodiny, propojené s vývojem
rodného Brna, jsou velmi pes-
tré a zajímavé, že čas s nimi
často zatočil a byl někdy pří-
znivý, a někdy ne, ale rodina
existovala dál. Kromě toho se
zabývámhistorií a i ta semně
zdála, právě v této periodě –
konec 19. a celé 20. století –
zajímavá a velmi různorodá.
Takže jsem se rozhodla tato
témata spojit.

Říká se, že si lidé po gene-
race přenášejí rodinné
vzorce. Objevila jste něja-
ké takové i ve vaší rodině?
Každá rodina má různoro-

dé vzorce a typy lidí. V naší ro-
dině se dá říct, že všichni byli
čeští vlastenci, což je v knize
podrobně rozepsáno. A byli
to předkové podnikaví a ob-
chodně zdatní, proto se obě
rodiny až do příchodu komu-
nismu velmi prospěšně vyví-
jely. A když udeřila osudová
rána, nějak se většinou s no-
vou situací popraly a šly dál.
Asi i díky tomu, žemuži obou
rodin si brali energické ženy
z úplně jiných míst a kruhů,
čímž přišla do rodiny vždy
čerstvá krev a nové impulzy.

Vaše první kniha Když za-
čalo pršet byla detektivka.
Ve druhé se vydáváte
do vaší rodinné historie.
Jaké další žánry vás
lákají?
Žádný další žánr mě zatím

neláká. Člověk by se podle
mě měl držet takových té-
mat, kterým rozumí. Jestli na-
jdu čas, dám se asi zase do ně-
jaké detektivky, to není tak
náročné jako historická téma-
ta. U nich se musí hodně vy-
hledávat a ověřovat, aby sou-
hlasila data a události a aby
člověk nepsal hlouposti, pro-
tože přesně neví, co se kdy
stalo.

Jak dlouho už žijete
v Německu? Cítíte se tam
doma?
Maminka, její druhý muž

a já jsme opustili Českoslo-
vensko po sovětské okupaci
země v roce 1968. Zatímco
naši se hned usadili v Němec-
ku, já jsem nejprve rok žila
v Paříži a studovala francouz-
štinu, pak jsem byla rok v Ně-
mecku a rychle se učila ně-
mecky, pak jsem odešla
na rok do Anglie, zase kvůli
studiu jazyka. Potom jsem už
trvale bydlela v Německu.
Naše začátky tam byly velmi
pozitivní, naši dostali oba prá-
ci na vysoké škole, já jsem vy-
studovala mezinárodní školu
jazyků a obchodu. Žili jsme
tam dobře a spokojeně, ale
jako domov bych Německo
nepopsala.Můj domov je a zů-
stane Česko, přesněji Mora-
va. VERONIKA REICHELTOVÁ

KAREL
HEŘMÁNEK ml.
„Od cejchu syna slavného táty
jsem se odstřihl až v New Yorku.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

www.kosmas.cz

Jaký pán takový pes! Tohle říká vůdce
čtyřčlenné psí party lehce slintající boxer
Rocky. Do psí party ještě patří švýcarský
ovčák Ari (vypravěč), Jack – častými
nemocemi a občasnou hypochondrií
postižený anglický buldok, pak Terry –
věčně podrážděný, Napoleonským
komplexem trpící jorkšír. Schází se denně

v tu samou dobu, na tom samém místě
pochopitelně v doprovodu svých páníčků
či páníček. Rocky je televizní maniak,

kouká denně s páníčkem na zprávy, ale i na
porno, když není páníčka doma, a psí partu
seznamuje s obsahy zpráv, pořadů, filmů,
aby se ve světě lidí dokázali lépe orientovat
a pochopit ten lidský svět.
… „My psi totiž dokážeme už v relativně
brzkém věku pochopit a pochytit mnohé
z toho, co se po nás chce. Ovšem zároveň
jsme vypočítaví herci. Pokud nás páníček
učí sednout, už po krátké době jeho
příkazu: „Sedni!“ rozumíme. Jenomže
si sedneme až tehdy, kdy jsme naplněni
jistotou, že za splnění tohoto úkonu budeme
odměněni nějakou laskominou,“ vysvětluje
Ari psí postoj k životu.

TIP NA DOBRÉ
ČTENÍ

Jaký pán takový pes! Tohle říká vůdce 
čtyřčlenné psí party lehce slintající boxer 
Rocky. Do psí party ještě patří švýcarský 
ovčák Ari (vypravěč), Jack – častými 
nemocemi a občasnou hypochondrií 

kouká denně s páníčkem na zprávy, ale i na 
porno, když není páníčka doma, a psí partu 
seznamuje s obsahy zpráv, pořadů, fi lmů, 
aby se ve světě lidí dokázali lépe orientovat 
a pochopit ten lidský svět.

TIP NA DOBRÉ 

PSÍ ŽIVOT
JAROSLAV IROVSKÝ

Jaký pán takový pes!

Autorka má významné předky. 2x MOBA

Obálka nové knihy

„Katuško, řekni,
že jsi Tachovská“

KOMERČNÍ SDĚLENÍ
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Celosvětový doru-
čovací gigant
spouští možnost ex-
presního doručení.

Hemžící se kurýři už dávno
ve svých hranatých batozích
nevozí jen čerstvě připravené
obědy pro pracující na home
office. AmbicíWoltu je vytvo-
řit virtuální nákupní cen-
trum, kde zákazníci pořídí
vše od rodinných zásob
po dárky pod stromeček
na poslední chvíli. Na vánoč-
ní sezonu se totiž doručovací
velikán už dávno připravuje.
V rukávu má připravené
nové eso – zákazníci budou
mít objednávku doma
do 30 minut.

Drahé, ale rychlé
Téměř čtvrtina on-line na-

kupujících nechává na e-sho-
pech opuštěné košíky se zbo-
žím, protože není spokojená
s možnostmi doručení. Širo-
ká nabídka jim totiž umožňu-
je stejné zboží vyhledat na ně-
kolika portálech, nabízené

služby porovnat a vybrat si tu
nejvýhodnější, která však ne
vždy znamená nejlevnější.
Z výzkumu proWolt vyplý-

vá, že rychlost doručení je
pro zákazníky ten nejpodstat-
nější aspekt, který chtějí vy-
lepšit. Pro 52 procent on-line
nakupujících je rychlost do-
ručení klíčovým faktorem,
podle kterého vybírají, zda
na e-shopu svou objednávku
dokončí. Více než třetina lidí
je ochotna za rychlost zapla-
tit přes 90 korun.

Místo dnů minuty
Wolt rozbíhá novou službu

s názvem Wolt Drive, která
prostřednictvímněkolikatisí-
cové armády kurýrů slibuje
doručení do třiceti minut.
„Tato nová služba poskyt-

ne e-shopům možnost dostat
se ještě blíže ke svým zákazní-
kům a zajistit jim doručení
zásilky v řádu minut, nikoli
hodin nebo dnů, jak je obvyk-
lé,“ říká Josef Dvořák, ředitel
Wolt Drive pro Českou repub-
liku. Rychlé doručení budou
moci využít nejen hladoví
klienti, ale například také ti,
kteří zapomněli včas pořídit

vánoční dárek. Firma se už
nyní na hlavní prodejní sezo-
nu a vytíženost všech doprav-
ců připravuje.

Na poslední chvíli
Prvním velkým partne-

rem, který bude toto rychlé
doručování nabízet, je Slevo-
mat, na kterém lidé nejvíce
pořizují dovolené a zážitky.
Budou to ale právě dárky, na
nichž se nová služba vyzkou-
ší. „Ročně u nás zákazníci na-
koupí dárky za tři čtvrtě mi-

liardy korun. Dárek často řeší
na poslední chvíli a díky
Wolt Drive jim budeme
schopni vyjít vstříc i v přípa-
dě, že nechtějí zaslat poukaz
do e-mailu, ale chtějí dárek
opravdu rychle doručit v dár-
kovém balení,“ upřesňuje
Linda Vavříková, ředitelka
dárkových příležitostí ve spo-
lečnosti Slevomat, a dodává,
že letos počítají s tím, že si po-
ukaz v dárkovém balení ob-
jedná více než 130 tisíc zákaz-
níků. REI

Zákazníci mohou snadno objednávat přes aplikaci. WOLT

Wolt v číslech

Technologická společnost
Wolt slaví na českém trhu čty-
ři roky působení. Firmu po-
cházející z Finska znají zákaz-
níci především jako doručova-
tele pokrmů z restaurací.
Mění se však v kurýrní službu
na potraviny, ale i další zboží.

● Celosvětově zaměstnává
společnost více než 150 tisíc
kurýrů, kteří zásilky rozváže-
jí do téměř tří set měst. Čes-
kem v modrých barvách jez-
dí pod touto značkou zhru-
ba šest tisíc doručovatelů
do 14 měst. Každý kvartál
probíhá výzkum spokojenos-
ti kurýrů. Více než 80 pro-
cent si práci pochvaluje.

● Na dotazy reaguje zákaznic-
ká podpora do 60 vteřin.

● Společnost si zakládá na udr-
žitelném přístupu, každé do-
ručení je proto ekologicky
kompenzované například vy-
sazováním stromů v dešt-
ných pralesích.

inzerce

Vlašská 19

Německé
velvyslanectví v Praze

Praha 1 - Malá Strana

28. června 2022
14 – 19 hodin

Přijďte se podívat do Lobkovického paláce.
Informujte se u víc než 30 vystavujících organizací

o česko-německé spolupráci. Prostě si u nás užijte den
plný zábavy, hudby, kulinářských lahůdek a překvapení.

Zveme vás na Den
otevŘených dveŘ

í
otevŘených dveŘ

í

Dárek i burger do půlhodiny
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Šest až sedm ko-
run z každé vyděla-
né stokoruny ode-
vzdáváme na oltář
zdražování. Růst
mezd zatím pádící
inflaci nedohání.

Nejbohatší region Česka, to
je hlavníměsto. Lidé tu berou
v průměru o třetinu víc, než
je celostátní průměr (viz
box). I tak v posledním půlro-
ce zaostali pražští zaměstnan-
ci v růstu mezd za Karlovar-

ským krajem. I když jen o de-
setinu procenta.

Banky versus zdražování?
Plichta.
Nejštědřejší byli zaměstna-

vatelé ve financích a v pojiš-
ťovnách. Firmy v tomto obo-
ru stihly svým lidem v průmě-
ru přidávat tolik, že lidé
v této branži sehráli s inflací
vyrovnaný zápas 0:0. Kupodi-
vu si špatně nevedli ani ti,
kteří vydrželi covidová ome-
zení nebo po uvolnění na-
stoupili do gastronomie, pří-
padně hotelnictví. Tam totiž
rostly příjmy o víc než deset
procent.

Energie vítězí, lidé berou
o hodně víc
Pokud bychom vzali jako

porovnání období před covi-
dem v roce 2019 a letošek,
platovým premiantem jsou
zaměstnanci energetického
sektoru. Ti, kteří dodávají tep-
lo, plyn a elektřinu, mají le-
tos na výplatnicích o čtvrtinu
víc, než dostávali před třemi
lety. Špatně na tom nejsou
ani lidé v IT – vylepšili si platy
o dvacet procent. Naopak na
samém dně jsou ti, kteří se
pohybují v kulturní sféře.
Musí si totiž vystačit semzda-
mi vyššími o necelá tři pro-
centa. PAVEL HRABICA

Velká část tuzemských firem
je v souvislosti s rychle ros-
toucí inflací a klesajícími reál-
nými příjmy lidí připravena
zvyšovat letos mzdy. Menší
část plánuje přidat zaměst-
nancům alespoň na benefi-
tech. Vyplývá to z průzkumu
společností Edenred a Re-
cruitment Academy.
Třináct procent podniků

v Česku bude zvyšovat platy
selektivně vybraným pracov-
níkům. Další firmy zvyšování
mezd zatím zvažují. Podle
čtvrtiny z nich je mzdový

růst pravděpodobný, ale fir-
my jej ještě budou zvažovat
s ohledemna aktuální ekono-
mický vývoj. Růst mezd se
zdůvodněním, že na to nema-
jí nyní zdroje, zcela vylučují
tři z deseti firem. Tlak na růst
mezd zřejmě postupně poros-
te. „Druhá polovina roku
bude vzhledem k situaci
na trhu pro řadu firem velmi
složitá, nicméně pro udržení
zaměstnanců bude navýšení
mezd nutností,“ říká Milan
Novák, spoluzakladatel Re-
cruitment Academy. PH

inzerce

Kde rostly platy nejrychleji?
Praha je překvapivě až druhá

Nevyrovnané Česko

Ekonomické potíže postihují
Česko nestejně.

● Lidem v bankovnictví a pojiš-
ťovnictví vzrostly platy v po-
rovnání s loňskem o šest-
náct procent, tedy stejně
jako letošní inflace. V gastro-
nomii a hotelnictví o více
než 11 procent.

● Nejpomaleji stoupaly platy
v Ústeckém kraji (5,7 procen-
ta). Na čele bylo Karlovarsko
(8,2) a Praha (8,1).

Bereme víc, ale méně

38
Necelých 38 tisíc korun bral
letos v prvním čtvrtletí v prů-
měru každý pracující člověk
v Česku. Ale například v Pra-
ze byl tento průměr o celých
deset tisíc korun vyšší.

–3,6
Reálná mzda se ale kvůli infla-
ci snížila o téměř 4 procenta.

Lepší mzdy. Tomu
ano, tomu zase ne
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Dnes večer
do Čech dorazí
hromobití.

Meteorologové varují. Po vče-
rejším vedru se ráz počasí
dnes změní. Zejména Čechy
večer ovládnou velmi silné
bouřky s přívalovými srážka-
mi. Komplikace zřejmě přine-
se silný vítr. To se bude týkat
hlavně Prahy, Středočeského
kraje, jižních a západních
Čech. Zítra bude oblačno až za-
taženo, místy déšť, přeháňky
nebo i bouřky. Později odpo-
ledne a večer se situace bude
uklidňovat. Denní teploty se
budou pohybovat kolem
25 stupňů. V neděli by podle
předpovědi mělo být opět jas-
no až polojasno, přeháňky či
bouřky dorazí zejména do hor-
ských oblastí. Nejvyšší denní
teploty se dostanou i přes
30 stupňů Celsia. iDNES.cz

Slevy až

Garantuju vám, že tady ušetříte!Garantuju

6000
PROVĚŘENÝCH

VOZŮ

Sklizeň třešní začala. Oblíbeného ovoce bude dost, když nebude dál sucho. ČTK

Tři týdny třešní
Sady Nebílovy na Plzeň-
sku zahájily sklizeň třeš-
ní. Úroda všech druhů
ovoce by měla být letos
velmi vysoká. „Nemrzlo,
bylo zatím dost vody,
včely létaly, takže ovoce
bude určitě rekordní
množství,“ řekla Jana
Zikmundová, vedoucí
Sadů Nebílovy, jednoho
z nejvýznamnějších pěsti-
telů v Plzeňském kraji.
Obává se už jen toho, aby

nepřišly kroupy. Doufá,
že nebude dlouhé sucho.
Žádné druhy letos nezdra-
ží. Dnes v těchto sadech
začíná samosběr. Za kilo
lidé zaplatí 60 korun. Sady
pěstují čtyři odrůdy.
„Budou dozrávat postup-
ně, loni to bylo najednou.
Určitě to bude trvat tři týd-
ny, když to dopadne
dobře s počasím,“ uvedla
Zikmundová. V Nebílo-
vech vrcholí první sklizeň
jahod z půl hektaru
ve fóliovnících.

Bronzové sochy
koupil a rozřezal
Policisté dopadli a obvinili
několikačlennou skupinu
lidí, kteří v Karviné ukrad-
li dvě bronzové sochy. Ob-
vinili i provozovatele sběr-
ny, který umělecká díla
v celkové hodnotě okolo
1,8 milionu korun vykou-
pil a dal rozřezat. Je obvi-
něno sedm lidí a jedna fir-
ma. Ve vězení mohou strá-
vit až osm let. ČTK

Krátce

inzerce

Přicházejí
silné bouře

Počasí do středy

Meteorologové pro příští
týden předpovídají další
deště a další vedra.

● Zpočátku týdne bude oblač-
no až zataženo, na většině
území déšť, přeháňky, místy
i bouřky.

● Postupně se většinou
vyjasní a srážky se
vyskytnou už jen ojediněle.

● Nejnižší noční teploty
budou podobně jako
v předchozích dnech mezi
17 a 12 stupni Celsia.

● Nejvyšší denní teploty
v úterý budou 22 až
27 stupňů, na východě
až 31. Podobně teplé dny
by měly v Česku vydržet
minimálně do poloviny
týdne. iDNES.cz
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Jedna ze švýcar-
ských rafinerií
zlata podlehla
ruskému vábení.

Po čtyřech měsících přistou-
pilo Švýcarsko k importu zla-
ta z Ruska. Vyplývá to z údajů
švýcarské federální celní sprá-
vy. „Mezi oběma zeměmi jde
o první zásilku od února, kdy
se dodávky přerušily v důsled-
ku ruské invaze na Ukraji-
nu,“ uvádí agentura Bloom-
berg, která si transakce po-
všimla.

Tuny drahocenného kovu
Podle údajů švýcarských

celních úřadů bylo v polovi-
ně června z Ruska do Švýcar-
ska převezeno více než tři
tuny zlata v hodnotě zhruba
200 milionů dolarů, informu-
je Bloomberg. V přepočtu se
jedná o bezmála pět miliard
korun. Dodávky z Ruska při-

tom představují asi dvě pro-
centa celkového dovozu zlata
do země za předchozí měsíc.

Neznámá rafinerie
Švýcarsko je největším svě-

tovým centrem pro rafinaci
a tranzit zlata, Rusko je zase
jedním z největších exporté-
rů drahých kovů.
Ačkoli západní sankce vůči

Rusku nezakazují zpracová-
vání ruského kovu jinými ra-
fineriemi, mnoho z nich se
ruského zlata zřeklo.

Veškeré zlato, které regis-
trovaly švýcarské celní orgá-
ny, bylo určeno k rafinaci
nebo jinému zpracování. To
naznačuje, že ho odebrala jed-
na z rafinerií v zemi.
Alpská země je domovem

čtyř velkých rafinerií zlata, ty
dohromady zpracovávají dvě
třetiny světového zlata. Nej-
větší rafinerie v zemi, kon-
krétně MKS PAMP, Metalor
Technologies, Argor-Heraeus
a Valcambi, však uvedly, že
kov neodebraly. HAL a iDNES.cz

Harvard zkoumá
covidový omikron
Subvarianty omikronu
BA.4 a BA.5 jsou odolnější
vůči protilátkám vyvinu-
tým u lidí, kteří prodělali
covid-19 či proti němu
byli plně očkováni a ne-
chali si dát i posilovací
dávku. Vyplývá to z výzku-
mu lékařské fakulty
Harvardovy univerzity.

Metropole klesá
Hongkong se letos na me-
zinárodním žebříčku lid-
ských práv ještě více pro-
padl. Přiblížil se tak pomě-
rům v Číně, jejíž vláda
upevňuje nad východoasij-
skýmměstem svou moc.
V některých ukazatelích
se asijská metropole vy-
rovnala například i Saúd-
ské Arábii, uvedl list The
Guardian.

Sejm nevyhověl
Poslanci z dolní komory
polského parlamentu, Se-
jmu, včera odmítli občan-
ský návrh zákona, který
by zmírnil téměř úplný
zákaz umělého přerušení
těhotenství, jenž v silně
katolické zemi v součas-
nosti platí. Navrhovaný zá-
kon počítal s právem
na potrat do 12. týdne
těhotenství. ČTK

Nahlédnutí do provozu na rafinaci zlata DMCC

Řešení za
miliardy eur
Kvůli problémům s dodáv-
kami plynu včera německá
vláda vyhlásila stav výstra-
hy, což je druhý varovný
stupeň. Na mimořádné
tiskové konferenci to
oznámil ministr hospodář-
ství Robert Habeck.
Přímé dopady na domác-
nosti nové opatření zatím
mít nebude, s úpravou cen
se v současnosti nepočítá.
Berlín se ale ještě více za-
měří na plnění zásobníků,
podle Habecka na nákup
plynu do zásoby vláda
uvolnila dodatečných
15 miliard eur, 371 miliard
korun. AP

Jihošpanělská Sevilla se stane
prvním městem na světě,
které začne pojmenovávat
vlny horka a třídit je podle
závažnosti. Učiní tak v rámci
projektu, který má zkou-
mat, jak nejlépe přizpůsobit
městské prostředí vlnám tro-
pických veder, uvedla agen-
tura Reuters.
Město projekt ohlásilo pár

dní poté, co velkou část špa-
nělského území zasáhla vlna
mimořádného tepla, kterou

meteorologové označili
za předčasnou.
V rámci programu budou

meteorologové a úřady třídit
vlny horka do tří kategorií.
Každá pak dostane jméno,
jak je to například zvykem
u tropických bouří a huriká-
nů. S pojmenováním se za-
čne od konce abecedy a první
na řadě budou jména Zoe,
Yago a Wenceslao, což je špa-
nělský ekvivalent českého
Václav. ČTK

Ukrajinci u Chersonu

8
Ukrajinské ministerstvo obra-
ny včera vyzvalo ke zdrženli-
vosti ohledně informování
o pokračující ukrajinské ofen-
zivě u Chersonu. Síly Kyjeva
jsou již osm kilometrů
od města. „I když máte vlast-
ní zdroje informací na frontě,
není třeba psát na sociální
sítě podrobnosti o vojen-
ských operacích ukrajinské ar-
mády,“ uvedla náměstkyně
ukrajinského ministra obrany
Hanna Maljarová. Zdůraznila,
že oficiální informace jsou
zveřejňovány záměrně
se zpožděním, aby neprozra-
dily některé takticky důležité
detaily. ČTK

Kyjev děkuje za HIMARS
Na Ukrajině se již nacházejí americké salvové mobilní
raketomety HIMARS, oznámil ukrajinský ministr obrany
Oleksij Reznikov. Poděkoval svému americkému protějš-
ku Lloydu Austinovi za dodání těchto „silných nástrojů“,
které Kyjev delší čas požadoval. „Toto léto bude pro rus-
ké okupanty horké, pro některé z nich poslední,“ napsal
Reznikov na Twitteru. Množství zbraní neupřesnil.
V médiích se nicméně dříve objevilo, že USA nakonec
schválily, že předají Ukrajině čtyři raketomety HIMARS.
Podle informací agentury AFP Kyjev dostal verzi střel
s dosahem maximálně 80 kilometrů. ČTK

Krátce

Pod Alpami jdou
na ruku Rusům

Kulatiny slavného listu

70
Bulvární deník Bild, jehož prv-
ní číslo vyšlo 24. června 1952,
před 70 lety, je nejčtenějším
německým deníkem a záro-
veň novinami s nejvyšším pro-
daným nákladem v Evropě.
První číslo listu mělo pouhé
čtyři strany, náklad 455 tisíc
výtisků a bylo rozdáváno
zdarma. Původně se noviny
jmenovaly Bild-Zeitung, poz-
ději byl název zkrácen na
Bild. Název Bild znamenající
německy obraz odkazoval na
skutečnost, že obsah zpočát-
ku tvořily především fotogra-
fie světových událostí a osob-
ností doplněné pouze o krát-
ké textové informace. ČTK

Václav. Je žhavý
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Uměleckým ředitelem
festivalu je světoznámý
houslista Pavel Šporcl.

České Budějovice se rozezní začát-
kem července prvním ročníkemmezi-
národního hudebního festivalu
Hvězdy nad Vltavou. Festival si klade
za cíl podpořit kandidaturu Českých
Budějovic na titul Evropské město
kultury 2028.

Českobudějovický rodák Pavel Špo-
rcl se po letech vrací doměsta, kde vy-
rostl. „Přestože v Budějovicích už ne-
bydlím, stále je považuji za svůj do-
mov a věřím, že si toto mimořádné
město zaslouží vlastní mezinárodní
hudební festival,“ uvedl Šporcl.

Festival Hvězdy nad Vltavou se
koná od 2. do 15. července 2022. Mi-
lovníci hudby si v neděli 3. července
od 19 hodin na českobudějovickém
výstavišti poslechnou slavnostní zaha-
jovací koncert. Ten oslavuje české
předsednictví v Radě Evropské unie,
které začíná 1. července 2022.

„Posluchači se mohou těšit na mi-
mořádný zážitek, a to Beethovenovu
symfonii s Ódou na radost v podání
PKF – Prague Philharmonia, Českého
filharmonického sboru Brno a skvě-
lých sólistů. To vše pod taktovkou diri-
genta Petra Altrichtera. Tuto gran-
diózní symfonii jsem vybral, protože
je spjata s Evropskou unií, vždyť její
nejznámější část s Ódou na radost je
dokonce její hymnou. A jestli se ne-
mýlím, je to možná jediné provedení
tohoto díla v ČR k zahájení našeho
předsednictví v Radě Evropské unie,“
vysvětluje Šporcl. Do programu zaha-

jovacího koncertu je zařazena i česká
tvorba, konkrétně Dvořákův houslo-
vý koncert, který zahraje na své mod-
ré housle právě Šporcl.
Na dalších koncertech nově vznik-

lého festivalu se objeví takové hvězdy
českého hudebního nebe, jako je Igor
Ardašev, Jiří Bárta, Kateřina Englicho-
vá, Bára Kodetová, M. Nostitz Quartet
nebo oblíbený Ondřej Havelka a jeho
Melody Makers.
Součástí festivalu je i mezinárodní

hudební akademie Ameropa Music
Academy pro více než stovku dětí
a mladých talentovaných studentů
hudby z celého světa. Pod vedením
špičkových českých i zahraničních
hudebníků se budou zdokonalovat
ve hře na hudební nástroje.
Festival Hvězdy nad Vltavou by se

měl v Budějovicích konat každoroč-
ně. Část výtěžku ze vstupného popu-
tuje doNadačního fonduČeského roz-
hlasu na projekt Světluška, který po-
máhá těžce zrakově postiženým. MET

Pavel Šporcl HVEZDYNADVLTAVOU.COM

I profesoři západní medicíny,
která bazíruje na číslech, ná-
lezech, důkazech a snaží se
vše změřit a zrentgenovat,
uznávají, že psychika má
na zdraví velký vliv. Umí v or-
ganismu probudit netušené
síly, s tím souvisí i efekt place-
ba. Ale významně ovlivňuje
i propuknutí a průběh nemo-
cí. I fůra navenek tělesných
chorob, jako je bolest zad, ža-
ludeční vředy, ale ještě váž-
nější zdravotní trable, může
mít skrytou příčinu v emo-
cích či ve stresu. A právě tím
se zabývá psychosomatika,
staronový obor medicíny.
„Psychosomatika jemedicína
příběhů. A každý z nich je je-
dinečný,“ tvrdí psychosoma-
tická lékařka MUDr. Barbora
Branná. Co je emoční bolest?
Jak hlava ovlivňuje imunitu?
Jaké varovné signály tělo vysí-
lá? A jaké jsou potíže, pro něž
nemá klasická medicína vy-
světlení? Čtěte v novém vydá-
ní týdeníku Téma, které vy-
chází jako letní dvojčíslo.

Udělejte si radost
skvělým čtením!

Ivana z Knihkupectví Luxor

E-maily a jejich (ne)pravidla, to je další užitečná,
zábavná, a navíc oku lahodící příručka češtiny pro všechny,
kterým není jejich psaný projev lhostejný! Karla a Sabina z Červené
propisky si tentokrát posvítily na e-mailovou korespondenci.

Výsledkem teenagerského románku bylo nechtěné těhotenství
a tajnosti, které mají dopady i po letech. Nyní už dospělá dvojice,
Nadia a Luke, je chycena v milostném trojúhelníku, kterým je
nucena opatrně manévrovat... Co kdyby se tenkrát rozhodli jinak?
Matky, to je silný příběh ze života.

Snový romantický příběh o první české prezidentce. Co rozpoutá
jeden bláznivý večer v převleku? Prezidentka z pera Rudolfa
Havlíka a stejnojmenný film s okouzlující Aňou Geislerovou v roli
první ženy, která kdy na Hradě usedla do prezidentského
křesla.

, to je další užitečná, 

Čtete na jeden zátah
od začátku do konce?
Anebo váš noční stolek
okupuje hned několik
rozečtených knížek?
V Luxoru víme, že jedna
občas nestačí…

Hvězdy zahrají
v Budějovicích

Téma. Psychika jako
klíč k našim nemocem
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Na vlastní kůži prožil vyhná-
ní z pohraničí. První kameru
držel v ruce ještě před kon-
cem druhé světové války.
Emil Pražan je legendou čes-
kého amatérského filmu. His-
torii má v malíčku, napsal
o ní a o amatérském filmová-
ní desítky knížek. Je „pode-
psán“ nejen pod vlastními
snímky. Pomáhal natočit
také řadu amatérských, ale
zcela profesionálně vyrobe-
ných dokumentů. O své celo-
životní vášni vypráví se zápa-
lem a také s vtipem.

Vy už toho pamatujete
hodně. Stačí se jen podí-
vat na datum narození.
Jsem ročník 1928. Narodil

jsem se v Litoměřicích a zažil
jsem, když na podzim 1938
zabírali Němci českosloven-
ské pohraničí amymuseli na-
rychlo utíkat do vnitrozemí.

Tehdy jste asi ještě dějin-
né události na kameru ne-
zachytil.
To víte, že ne. Jsem ze čtyř

dětí, fotoaparát neměl ani
můj starší bratr. Víte, ona to
nebyla tehdy levná záleži-
tost. Filmové kamery bývaly
jen v bohatších rodinách.

Kdy jste si vy sám pořídil
první kameru?
V šestnácti letech jsem na-

táčel poprvé, ale k vlastní ka-
meře jsem se dostal až v pade-
sátých letech. Měl jsem os-
mičku, tedy přístroj na filmo-
vý pás široký osm milimetrů.
Až později jsem se stalmajite-
lem šestnáctky. Rád jsem cho-
díval v Praze do Lazarské uli-
ce, tam býval proslulý bazar
fotoaparátů a kamer, podle
vedoucího se mu říkalo
u Havlíka. Tam bývaly kame-
ry za přijatelnou cenu.

Ale ani tak to nebyl levný
koníček. Amatéři byli limi-
továni množstvímmateriá-
lů, museli víc přemýšlet
nad každým záběrem.
Samozřejmě že to nebylo

levné. Nešlo jen o materiál,
levné nebylo ani jeho zpraco-
vání. Amatéři navíc věnovali
své zálibě hodně času, často
na úkor rodiny, financovali si
také cesty do leckdy vzdále-
ných míst. Dalo by se s nad-
sázkou říci, že okrádali vlast-
ní rodinu o čas i peníze.

O amatérském filmování
máte dokonalý přehled.
Jak se vyvíjelo, co amatéři
nejvíc natáčeli?
V prvních letech nebo dese-

tiletích hlavně rodinné záleži-

tosti. Oslavy narozenin, Váno-
ce, výlety, občas i služební
cesty. Až později začali amaté-
ři natáčet podle vlastních scé-
nářů.

Odkdy se vlastně český, re-
spektive československý
amatérský film datuje?
Od roku 1921, kdy vznikl

úzký filmový pás. Našemu
amatérskému filmu je tedy
101 let. A v roce 1935 vznikl
ČKK, tedy Český klub kino-
amatérů. O dva roky dříve,
než v Paříži založili meziná-
rodní sdružení amatérských
filmařů Unica. Bylo v něm
tehdy sedm zemí a Českoslo-
vensko nechybělo. Nemysle-
te, že tehdejší českosloven-
ský amatérský film neměl
osobnosti. V klubu byl napří-
klad básník Jaroslav Seifert
nebo spisovatel a filmový re-
žisér Vladislav Vančura.

V dnešní době je vlastně
amatérským kamerama-
nem každý majitel chytré-
homobilu.
To souhlasí. Ale to do toho

nepočítáme. Přesto ročně
vznikne patnáct set až dva ti-
síce amatérských filmů. Mys-
lím těch, které jsou určeny
k promítání na veřejnosti, ne
ty, které si lidé tvoří jen sami
pro sebe, na doma.

Ve známém pražském fil-
movém klubu Ponrepo
jste představil při příleži-

tosti sedmi desetiletí
v amatérském filmu prů-
řez touto tvorbou.
Zajímavé je, že když napří-

klad nahlédnete do seznamu
filmů, které se promítaly
v rámci uničovské Mladé ka-
mery, najdete tam mnohá
známá režisérská jména. Na-
příklad Sašu Gedeona nebo
Bohdana Slámu a další. Už se
konala téměř padesátkrát, ur-
čená je hlavně pro amatérské
filmaře, studenty, nezávislé
tvůrce. Filmy, které jsem vy-
bral pro diváky v Ponrepu, za-
braly poměrně dlouhé obdo-
bí, od 30. let minulého století
až do současnosti.

Do ponrepovského výběru
jste zařadil také snímek
Příběh vojáka od Čeňka
Zahradníčka, jednoho
ze slavných českých doku-
mentaristů.
Zahradníček (patřil napří-

klad k těm, kteří natáčeli Pražské
povstání v květnu 1945 – pozn. re-
dakce), který si nechával říkat
Čenda, a já jsemho osobně za-
žil a pracoval s ním,měl osob-
ní zkušenosti vojáka z první
světové války.V tom příběhu,
který je samozřejmě smutný,
je zajímavé také to, že někte-
rá políčka jsou ručně domalo-
vaná červenou barvou,
ta měla vyjádřit krev.

Vybavíte si ještě nějakou
zajímavou osobnost mezi
českými, respektive česko-

slovenskými filmovými
amatéry?
Pozoruhodný byl Milan

Kazda z Plzně. To byl člověk,
který měl úžasné konexe, do-
kázal pro amatérské filmová-
ní sehnat třeba i buldozer,
znal se s řediteli různých pod-
niků. Pro soutěž Brněnská
šestnáctka natočil, už v době
normalizace po roce 1968,
snímek Zachránce. Děj se ode-
hrává v roce 1945, je tam so-
větský voják, a protože je mu
horko, sundá si sako a divák
spatří, jak má na levé paži de-
satero hodinek. V Sovětském
svazu se tehdy nevyráběly ná-
ramkové hodinky, s přícho-
dem Rudé armády se stala
známou věta: „Davaj časy!“
Naval hodinky. Kazda skončil
ve vazbě, myslím, že nako-
nec dostal podmínku, ale s fil-
mováním až do roku 1990
skončil.

Mě během promítání
v Ponrepu pravděpodob-
ně zaujal asi nejvíc barev-
ný dokument Zelená pro
Strahov. Jako amatérské
dílo to nepůsobí, spíš vyso-
ce profesionální, je to tak?
Vidíte, přitom ho natočili

amatérští filmaři Rudolf
Mihle a Václav Fořt. Když
jsem ho viděl poprvé, myslel
jsem si také, že je od profesio-
nálů. Oba autory napadlo,
aby v roce 1980 natočili, jak
se běhemněkolika hodin pře-
pravovali lidé z centra Prahy,

z náměstí I. P. Pavlova, naho-
ru na Strahov na první den
spartakiády. Sto tisíc diváků
během tří hodin, autobusy
jezdily v podstatě v nepřetrži-
té koloně. Film je ozvučený,
komentář je namluvený pro-
fesionálem. Ostatně amatéři
si občas pro namlouvání ko-
mentářů zvali a zvou profe-
sionální herce. Namátkou
mohu jmenovat Petra Nárož-
ného nebo Arnošta Goldfla-
ma. Smůlou toho filmu bylo,
že oni ho natočili a až potom
nabízeli dopravnímu podni-
ku. V praxi se to samozřejmě
dělá opačně, že se to nejdřív
s firmou dohodne, pak točí.
Škoda. Ale film je to skvělý.

Dá se říci, že Česko bylo
a je rájem amatérských fil-
mových nadšenců?
Bezpochyby. Dodnes se tu

koná několik pravidelných
soutěží a přehlídek, kluby na-
jdete po celé zemi. Máme do-
konce jeden světový unikát.
Tím je festival amatérských
filmů s mezinárodní účastí.
Koná se ve Vysokově, malé
obci s asi pěti sty obyvateli ne-
daleko Náchoda. Hledal
jsem, jestli je někde jinde ve
světě festival s mezinárodní
účastí v tak malé vesnici. Nic
podobného jsem nevypátral.
Festival se jmenuje Vysokov-
ský kohout. Odehrává se
v místním hostinci U Kohou-
ta. Je to doopravdy světový
unikát. PAVEL HRABICA

Emil Pražan oslavil v pražském Ponrepu 70 let v amatérské filmové branži. METRO

Legenda kinoamatérů

Emil Pražan se narodil
před 94 lety v Litoměřicích.

● S fotografováním začal v pat-
nácti letech, s filmováním
o rok později.

● Žil v Hradci Králové, kde
dlouhé roky vedl klub filmo-
vých amatérů.

● Od roku 1978 žije v Praze,
dodnes je čestným členem
Českého klubu kinoamatérů
– Videoklubu Praha.

● Napsal více než dvacet od-
borných publikací a dvě od-
borné knihy.

● Působil jako metodik filmu
a porotce domácích i mezi-
národních festivalů amatér-
ských filmařů.

● V roce 2011 obdržel Cenu
Ministerstva kultury za celo-
životní audiovizuální dílo.

Profíci mají Karlovy Vary, my
amatéři Kohouta ve Vysokově
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Museum Kampa
MedyMládkové
vábí na výstavu
Lidská důstojnost.
Představuje dvě
legendy českého
sochařství.

Co by asi tak chtěli Eva Kmen-
tová a Olbram Zoubek, aby se
o jejich výstavě napsalo? Ani
jeden již netvoří na tomto
světě. Byli to zamilovaní spo-
lužáci ze sochařského atelié-
ru Vysoké školy umělecko-
průmyslové i manželé. Jejich
díla se prolínala, ale podvědo-
mě si prý sochaři i konkuro-
vali. Vlastně jinou takovou so-
chařskou dvojici Česko od té
doby nemá.
Výstava Lidská důstojnost

v Museu Kampa odkazuje
k roku 1957, kdy na skupino-
vé výstavě v pražské galerii
Fronta byla odstraněna dvě
díla: socha Kmentové Milenci
a Zoubkův Zastřelený, proto-
že podle oficiálního vyjádře-
ní svým pojetím uráželi lid-
skou důstojnost.
Návštěvník muzea otevře-

ného denně od 10 do 18 ho-
din uvidí sochařské období
této dvojice od konce padesá-
tých do začátku osmdesátých
let. Výstava vznikla ve spolu-
práci s Nadačním fondem
Kmentová Zoubek a navazuje
na stejnojmenný projekt
uskutečněný loni v Galerii Mi-
roslava Kubíka v Litomyšli.
Výstava Lidská důstojnost po-
trvá do 2. října.

Inspirovala jej antika

Pamětní desku Jana Pala-
cha na budově Filozofické fa-
kulty UK v Praze a Pomník
obětem komunismu na Petří-
ně mohl Olbram Zoubek
(1926–2017) vytvořit až
po roce 1989. Od roku 1974

restauroval jako režimunepo-
hodlný umělec, který ne-
mohl sám vystavovat, sgrafi-
ta na zámku v Litomyšli.
Přesto když se mu nakonec
podařila jeho největší výsta-
va v Jízdárně Pražského hra-
du 2013 až 2014 zahrnující
jeho celoživotní sochařskou
tvorbu, mohli jste napočítat
až 300 děl.
Jeho sochy nyní zdobí veřej-

ná prostranství, sídliště, ban-
ky, soukromé prostory, gale-
rie. Oslavují krásu lidského

těla, připomínají ale i pomíji-
vost života. Typické Zoubko-
vy krásné tajuplné sochy bo-
hyní i bohů dneška poznáte
podle inspirace antikou, sil-
né stylizace, většinou zlaté či
modré polychromie a lehce
nadživotního měřítka.
Dvůr jeho pražského atelié-

ru blízko Karlova náměstí byl
vždy zaplněný těmito bronzo-
vými či cementovými figura-
mi. Dobrosrdečný pohled
Zoubka a jeho velké sochař-
ské ruce mi utkvěly v paměti.

Proměna v Lidské vejce
Zoubkova souputnice Eva

Kmentová (1928–1980) ob-
tiskla do svého díla kus sebe.
Doslova. Otlačovala do hlíny
a sádry vlastní tělo, rty, ruce,
prsty, nohy. „Do svých soch
přímo vstoupila, je v nich
chuť jejího těla, její pleť. Jed-
na z jejích významných věcí
je Lidské vejce. To se Eva
schoulila do klubíčka, já ji za-
formoval, nanesl na ni vrstvu
sádry jako skořápku. Když
sádra zatvrdla, vystoupila
Eva z toho tvaru vajíčka. To
byl pro ni významný krok,“
řekl později její muž Olbram
Zoubek.
Evu Kmentovou obdivovali

Jindřich Chalupecký i Meda
Mládková a její práce si cenil
také Jiří Kolář. Zemřela před-
časně. Možná proto se na ni
v současnosti neprávem zapo-
míná. JANA BERANOVÁ

Olbram Zoubek J. NOSEK

Dílo Olbrama Zoubka je nezaměnitelné. ČTK

Eva Kmentová K. KUKLÍK

inzerce

Olbram Zoubek exceluje
po boku své životní lásky
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Stoprocentně české trenýrky
značky Styx vznikají nejen
pod rukama šikovných
švadlen, ale také na čtyřech ši-
cích strojích. To celé probíhá
v šesti externě spolupracují-
cích dílnách rozmístěných
po celém Česku. Deník Metro
vyzpovídal jednoho z dvojice
majitelů firmy – Ruslana Sko-
pala, který šestadvacet let sta-
rou oděvní společnost vede re-
lativně krátce. Značku koupil
v roce 2018 od Adama Sýkory
a Petra Vlasáka. V této době
reálně hrozilo, že by značka
mohla bez dalších investic úpl-
ně zaniknout.

„Nedávno jsme například
uvedli limitované edice tre-
nek a boxerek s českým MMA
zápasníkem Karlosem Termi-
nátorem Vémolou nebo s hu-
dební skupinou PSH. Podobné
spolupráce realizujeme čas-
to,“ říká pro Metro Skopal.

Jak byste Styx popsal?
Česká značka kvalitního

spodního prádla, která se spe-
cializuje na produkty z pr-
votřídních materiálů. Vše je
vyráběné výhradně v České re-
publice, místními švadlena-
mi, kdy pečlivě kontrolujeme
celý výrobní proces. Trenky
i přiléhavější boxerky jsou
v zajímavých designech od
českých návrhářů. Jsou poho-
dlné na nošení, nikde neškrtí
a nezařezávají se. A jsou vždy
trendy.

Co bylo motivem odkoupe-
ní značky od zakladatelů?

Původní majitelé již přestá-
vali mít energii a elán značku
posouvat a hledat nové směry.
Když se ale vrátíme v čase,
chtěli jsme již od začátku pod-
nikání (zhruba rok 2012, kdy od-
koupil e-shop Trenýrkárna.cz –
pozn. redakce) mít svou privát-
ní značku. To, že by to mohl
být Styx, jsme si tehdy ani ne-
troufali snít. Pro nás se společ-
níkem Adamem byla značka
vždy tím absolutním svatým
grálem v trenkách v ČR. Postu-
pem času to dávalo oběma
stranám větší a větší smysl,
a tak nakonec došlo k odkou-
pení.

Jako jedni z mála šijete
v tuzemsku. Co vás k tomu
vede, v Asii to bude určitě
levnější ne?

Ano je pravda, že v Asii vyro-
bíte produkt levněji, dokonce
může mít i vysokou kvalitu
a může být i velmi hezký. To-
též velmi pravděpodobně umí
dodat třeba i Turecko, možná
Indie či Bangladéš. Ale u znač-
ky Styx je to podobné, jako by
se plzeňské pivo vařilo v Tu-
recku nebo Indii. Značka se

musí vyrábět u nás, a to
i za cenu vyšších pořizovacích
nákladů. Navíc koupí českého
spodního prádla zákazníci
podporují například i spoluob-
čany s omezenou možností
uplatnění se na trhu práce, je-
likož značnou část produkce
kvalitativně kontroluje chrá-
něná dílna. Je také fajn vědo-
mí, že spodní prádlo vzniká
pod rukama šikovných
švadlen, které díky tomu mají
práci v oboru, jenž je těmi asij-
skými produkty vyloženě
v ohrožení. A podle nás i zá-
kazníků je prostě fajn podpo-
rovat české výrobky a značky.

Jak vybíráte materiály, vzo-
ry a střihy? Co teď frčí?

Některé designy jsou v pro-
deji několik let a v portfoliu je
necháváme, protože se prodá-
vají více než dobře. Ale neustá-
le přidáváme designy vlastní,
máme několik prověřených
designérů, dlouhodobě spolu-
pracujeme například s čes-
kým malířem a designérem
Petrem Jáchymem. Frčí
vesměs všechno: kostkované
vzory, jednobarevné prádlo,
ale i ulítlejší a barevnější va-
rianty. Hodně se kupují také
rodinné nebo párové trenky
ve stejném motivu, tedy
pro muže i partnerku, případ-
ně dítě. Záleží i na období, ale
snažíme se pracovat na novin-
kách a stále vylepšovat barev-
né kombinace. Každopádně
nejprodávanější produkty
jsou i černé boxerky a černé
ponožky.

Jak se daří poslední dva tři
roky? Co pandemie?

Rok 2020 byl pro nás úspěš-
ný a rok 2021 ještě úspěšnější.
Dosáhli jsme dokonce dvou re-
kordů. V roce 2021 vyrobily
naše švadleny tři sta tisíc kusů
spodního prádla. Zatím žádný
výrazný pokles poptávky ne-
sledujeme. Máme velkou část
zákazníků, kteří u nás naku-
pují pravidelně a stále se vra-
cí. Modelově například žena
v našem obchodě Trenýrkár-
na.cz začala nakupovat tren-
ky pro svého partnera a časem
začala pořizovat spodní
prádlo i pro sebe a také děti.

A co dál?
Je pravděpodobné, že rapid-

ní růst cen energií a vysoká in-
flace budou mít vliv na peně-
ženky některých spoluobča-
nů. Samozřejmě je trošku ná-
ročnější i nadále růst, to už po-
třebuje trošku vyhrnout ruká-
vy a makat. Chystáme napří-
klad expanzi na zahraniční
trhy, jako jsou Maďarsko, Ně-
mecko, Rakousko, Rumun-
sko, Slovinsko, Chorvatsko,
Polsko a Nizozemsko.

Trenky versus slipy. Jak
jsou na tom Češi v porovná-
ní se zahraničím?

Češi vždy vsázeli hlavně
na pohodlí, to je také jeden
z důvodů, proč jsou u nás tolik
populární trenýrky, které čas-
to slouží i jako domácí oděv.
Doba se ale posunula a kromě
pohodlí je znát i výrazný krok
vpřed v samotném výběru

prádla. Češi jsou mnohem od-
vážnější a volí výrazné barvy
nebo vzory a za své spodní
prádlo se nestydí. V soused-
ním Německu, ale i jinde v za-
hraničí jsou na úkor trenek
populárnější boxerky a slipy.
Každopádně je potřeba říct, že
za posledních dvanáct let se
výrazně zvýšila obliba boxe-
rek. Aktuálně si u nás zákazní-
ci pořizují trenky a boxerky
v poměru padesát na padesát.
V Evropě jsme, co se týče vyso-
kého zastoupení trenek, roz-
hodně unikát.

Jak to děláte, aby trenky
vydržely co nejdéle? Přece
jen i trenýrky od vás, dle
zkušenosti z mého okolí,
po dvou letech intenzivní-
ho nošení odcházejí...

Je to o kvalitní bavlně či dal-
ších materiálech, ale i o gumě
a nitích. Díky tomu a kvalitní-
mu šití našich zkušených a ši-
kovných švadlen pak vydrží
nejen materiál, ale právě také
švy. Samozřejmě neovlivní-
me, jakým způsobem zákaz-
ník prádlo pere a suší. Sušička
je zřejmě největší nepřítel
spodního prádla, ale většina
je na ni již lépe připravena,
než tomu bylo dřív. Každopád-
ně snažíme se dělat i osvětu
a tím přispívat nejen k tomu,
že prádlo vydrží déle, ale aby
se i díky tomu šetřily naše pe-
něženky a naše planeta.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

www.hudbaznojmo.cz
8.–24. 7.

Andělé strážní
a návraty domů

18. ročník

| Pavel Šporcl
| Adam Plachetka
| Melody Makers
a Ondřej Havelka

| VOCES8 a další

| J. Haydn: Návrat Tobiáše,
unikátní světová premiéra opery

klasická hudba,
cimbálová muzika, jazz

Ruslan Skopal STYX

inzerce

Jeho trenky nosí také Terminátor

inzerce
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Ve Velké Úpě se
již zítra v poledne
rozproudí slavnost
krkonošských
minipivovarů.

Po dvouleté „covidpauze“ se
navrací Krkonošský festival
minipivovarů s velkým výbě-
rem lokálních piv, stánky
s občerstvením a regionální-
mi produkty, hudebním
a pestrým doprovodným pro-
gramem.
V průběhu celého dne bu-

dou ve Velké Úpě probíhat
soutěže o ceny a degustace,
dětský park, představování
pivovarů a regionálních vý-
robců i další zábava.
„Novinkou oproti předcho-

zímu ročníku je autobus, kte-
rý bude vozit návštěvníky ky-
vadlově mezi Pecí pod Sněž-
kou a Velkou Úpou, po celý
den zdarma,“ uvádí manažer-
ka Michaela Boudová.
„A na co se můžete těšit?

Především na pivo, lokální

minipivovary zde představí
svou nabídku piv, k degustaci
i zakoupení na později, a ne-
musíte za nimi chodit po kop-
cích a údolích. V průběhu od-
poledne můžete vyhrávat
hodnotné ceny od pivovarů
i ostatních partnerů akce,“
pokračuje Boudová. „Samo-
zřejmě dostane cenu ten, kdo
vypije nejrychleji pivo, ale

i ten, kdo v pivním kvízu
předvede nejlepší vědomos-
ti,“ usmívá se.
Mezi pivovary se představí

Pecký pivovar s pivem Sněž-
ka, minipivovar Fries,
vrchlabské pivovary Medvěd
a Hendrych nebo Trauten-
berk z Horní Malé Úpy a pivo
Kolínský speciál 13° z Kolín-
ské boudy.

„O stánkové občerstvení
na festivalu se postarají míst-
ní chalupáři,“ uvádímanažer-
ka a doplňuje, že se dostane
i na pestrou nabídku street
food lahůdek či dezertů i re-
gionální výrobky z Krkonoše
originální produkt.
Atmosféru pak opentlí hu-

dební těleso Nešlapeto,
jazz-funky kapela My Band,
rokenroloví Crazy Dogs a ka-
pela Jam & Bazar.
„Myslíme i na nejmenší,

které nadchne herní koutek,
soutěže nebomalování na ob-
ličej a další zábava pro děti.
V neděli je pak nezapomeňte
vzít na Portášky do unikátní
Herní krajiny Pecka,“ doporu-
čuje Boudová.
Krkonošský festival minipi-

vovarů začíná ve 12.00 napro-
ti dolní stanici lanovky Portáš-
ky. Doporučujeme zaparko-
vat v parkovacím domě v Peci
pod Sněžkou a využít kyvadlo-
vou autobusovou dopravu.
Veškeré informace a novin-

ky k akci naleznete i na webu
www.pecpodsnezkou.cz
a na sociálních sítích pořada-
telů.

Po roce Vánoce - i tak by mohl
znít podtitulek Výstavy stanů
- akce na kterou se každoročně
těší každý, koho zajímá vyba-
vení na turistiku a kemping.
Největší výstavně prodejní
akce ve střední Evropě zamě-
řená na outdoorové a kempin-
gové vybavení má i letos am-
bice přilákat vyšší desítky tisíc
návštěvníků, a pokud sháníte
stan, karimatku nebo spacák,
neměli byste si ji rozhodně
nechat ujít.
Hlavní výhodou Výstavy stanů
je naprosto unikátní možnost
si všechno zboží vyzkoušet,
osahat, porovnat, poradit se
s proškoleným personálem

a většinu vystavených produk-
tů přímo na místě i zakoupit.
K vidění je 180 modelů stanů.
Najdete zde velké rodinné
stany, včetně oblíbených na-
fukovacích, turistické stany
všech konstrukcí a tvarů,
stany ultralehké pro ty, kteří
vyrážejí nalehko, i stany expe-
diční do těch nejnáročnějších
podmínek.
Je libo spacák dekový či mu-
miový, letní, třísezónní nebo
zimní, promuže, ženu, dítě, se

systentickou izolací nebo snad
toužíte po špičkovém péřáku?
Nic není problém.
Opět na vás čeká tzv. spacáko-
vé ležení s 350modely spacích
pytlů – všemi připravenými
k vyzkoušení.
A protože spacák bez karimat-
ky je jakomobil bez nabíječky,
nesmí chybět ani kameniště
s možností otestovat více než
300 modelů nafukovacích, sa-
monafukovacích i pěnových
karimatek a navrch nepřeber-

né množství matrací. Na své
si tak na Výstavě stanů přijde
opravdu každý – jak ten, kdo
potřebuje koupit stan na vodu
nebo festival za pár stovek, tak

Největší akcepromilovníkyoutdooruakempingu zveknávštěvě
Výstaviště v Praze
Letňanech hostí až
do 31. 7. 2022 Výstavu
stanů – 25. ročník
největší akce svého
druhu. Na ploše 5000
m2 vás čekají stovky
vystavených stanů,
spacáků a karimatek
všech tvarů a velikostí
od více než 60 značek
z celého světa. Výstava
probíhá navzdory
požáru, který předčasně
ukončil její loňský
ročník.

i rodina s dětmi nebo náročný
outdoorář, který nechce dělat
kompromisy.
S výběrem vám pomůže peč-
livě vyškolený odborný perso-
nál, který je pocelou dobu akce
připraven poradit a zodpově-
dět jakékoliv dotazy. Namístě
je rovněž možnost objednat
nebo vyzvednout zboží z nej-
většího e-shopu s turistickým,
kempingovým aoutdoorovým
vybavením – 4camping.cz, kte-
rý akci tradičně zaštiťuje a sta-
rá se mimo jiné o záruční i po-
záruční servis veškerého zboží.
I letos je vstup na Výstavu
stanů ZDARMA a ZDARMA je
i parkování přímo v areálu Vý-
staviště hned u vstupu na vý-
stavu. Všichni návštěvníci se
také mohou těšit na velké vý-
stavní slevy a navrch vás čeká
soutěž o atraktivní ceny.
Organizátoři vyslyšeli četná
přání a rozšířili oproti loňsku
otevírací dobu: otevřeno je kaž-
dý den včetně víkendů a svát-
ků vždy od 10:00 do 20:00 ho-
din. Více na

www.vystavastanu.cz

VýstaVa stanů, spacáků a karimatek
• Termín: 7. 6. - 31. 7. 2022
• Místo: Výstaviště PVA EXPO Praha Letňany
• Parkování i vstup jsou zdarma
• Více na www.vystavastanu.cz
• Vše vystavené a mnohem více najdete na www.4camping.cz

Pálenka
Limited Art Edition je uni-
kátní projekt, který pro-
pojuje výtvarné umění
s autorským přístupem
při výrobě ušlechtilých
ovocných destilátů. Tato
speciální edice je společ-
ným dílem předních vý-
tvarných umělců a řeme-
slné Palírny Radlík. Tvoří
ji deset pro tuto edici vy-
robených ovocných pále-
nek s autorskými díly
umělců, kteří formovali
naši výtvarnou scénu
po roce 1989. Od každé-
ho druhu je vyrobeno
150 číslovaných lahví, je-
jichž etiketa je ručně
signována daným auto-
rem. Více na webu
www.palirnaradlik.cz.

Krakonoš mlsá pivo

Krkonošský festival minipivovarů PECPODNEZKOU.CZ
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praktický krasavec

Karoq

ALPINE otevírá první showroom v ČR

Společnost Alpine, kterou
v roce 1955 založil Jean
Rédélé, se v průběhu let
prosadila svými sportovní-
mi vozy. V roce 2018 znač-
ka představila světu nový
sportovní model A110,
který je věrný principům
Alpine, tedy kompaktnos-
ti, lehkosti, agilitě a radosti
z jízdy. V roce 2021 vznikla
obchodní jednotka Alpine,
která je specializovanou
značkou skupiny Renault.

A právě nyní značka Alpine
otevřela své první prodejní
místo v České republice.
Své brány otevřela toto
pondělí 20. 6. ve 12.00
v pražských Průhonicích.
Po Maďarsku a Slovinsku
je vstup do České republiky
plně v souladu se strategií
silné mezinárodní expanze
značky Alpine. Showroom
společnosti Pyramida Prů-
honice o rozloze 180 m2

byl otevřen s nejnovějšími

prvky vizuální identity
značky a zákazníkům tak
bude nabízen 100% zážitek
«Alpine».
V nabídce jsou aktuálně
tři verze modelu Alpine

A110. Všechny vozy pohá-
ní čtyřválcový turbomotor
o objemu 1,8 l, který je
spojen se sedmistupňovou
automatickou převodovkou
Getrag s dvojitou mokrou

spojkou. Základní výkono-
vá varianta A110 nabídne
výkon 252 k, výkonnější
varianty A110 GT a A110S
pak nabídnou 300 koní.

Maš

foto: Metro archiv



Novinka se nám líbí, působí
opravdu robustně amoder-
ně. Nadčasový vzhled jí do-
dávají zejména stylové LED
světlomety, které skvěle
zapadají do nádherně tva-
rované přední masky. Svým
designem a zajímavými
křivkami prostě umí nový
Qashqai zaujmout. Uvnitř
je vše na svém místě. Inte-
riér je přehledný a logicky
uspořádaný, takže si na
ovládání rychle zvyknete.
Chválíme kompletní češ-
tinu, která u japonských
vozů nebývá vždy standar-
dem. Ve výbavě nechybí
bezdrátové nabíjení nebo
360° parkovací kamera,
díky níž máte dokonalý
přehled o dění kolem vozu.
Moderní vzhled dodávají
9“ středová dotyková ob-
razovka s navigací Nissan
Connect společně s 12,2”

obrazovkou sdruženého
přístroje umístěnou za vo-
lantem. Pro bezpečnou jíz-
du nechybí 10,8” Head Up
Display, který promítá vámi
zvolené potřebné údaje
přímo na čelní sklo. Sa-
mozřejmostí je pro-
pojení s chytrými
telefony, které
je u Apple Car-
Play dokonce
bezdrátové.

Model Qashqai
vyráběný v mo-
derním britském
závodě v Sunderlan-
du je postaven na nové
alianční platformě CMF-C,
díky které získává zásadní
inovace a pokročilé techno-
logie. Jednou z nich je na-
příklad v našem případě,
díky verzi s pohonem všech
kol, pokročilé víceprvkové

zavěšení zad-
ní nápravy. Inženýři také
zapracovali na odlehčení
karoserie, v kombinaci s vy-
sokopevnostní ocelí byly
využity lehčí materiály.
Poprvé jsou dveře zavazad-

lového prostoru vyrobeny
z kompozitního materiá-
lu. Přední a zadní dveře,
přední blatníky a kapota
jsou nyní vyrobeny z hli-
níku. V součtu je karoserie
o 60 kg lehčí a o 41 % tužší
než původní model.

Nový Qashqai je poháněn
benzinovým motorem 1.3
DIG-T, který je vybaven
technologií mild-hybridní-
ho pohonu. Motor nabízí
dva výkony - 138 k a 156 k -
buď se šestistupňovou ma-
nuální převodovkou, nebo
jako v našem případě s no-
vou automatickou převo-
dovkou Xtronic (vylepšená
bezestupňová převodovka
CVT), která je určena vý-
hradně pro silnější vari-
antu. Co se týká jízdy, mů-
žeme jen chválit, celkové
naladění vozu je jasně za-
měřené na komfort, a tak
si na palubě užíváme ne-

uvěřitelně pohodlné jízdy
a díky skvělému odhlučně-
ní kabiny i ničím nerušené
pohody. Týdenní spotřeba
se ustálila na rozumných
8,2 l / 100 km, což je dle
nás přesně taková ta hra-
niční spotřeba pro danou
kategorii vozů. Akční cena
nového Nissanu Qashqai
začíná na 574 000 Kč. Za-
nedlouho by se nabídka
pohonných jednotek měla
rozšířit o jedinečný sys-
tém Nissan e-POWER, je-
hož zážehový motor bude
sloužit výhradně k výrobě
elektřiny, zatímco kola
budou poháněna elektro-
motorem. To znamená, že
motor může vždy běžet
v optimálním rozsahu, což
vede k vynikající účinnosti
paliva a nižším emisím CO2
ve srovnání s tradičním spa-
lovacím motorem.

Text: Martin Štěrba
Foto: Metro archiv
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Nissan Qashqai – zaměřeno na pohodlí
Nebýt Nissanu Qashqai, kdo ví, jak by dnešní nejen evropský vozový
park vypadal. Když v roce 2007 vstupoval na trh se svou první gene-
rací středně velkého SUV, nikdo netušil, jak na něj budou zákazníci
reagovat. Dnes je již jasné, že Nissan Qashqai je jedním z největších
průkopníků, který spustil SUV horečku a svého času byl nejprodá-
vanějším evropským SUV. Tohle auto měnilo automobilové dějiny
a my jsme ho měli možnost vyzkoušet v jeho nejnovější 3. generaci.

Financujte CHYTŘE vozy od Das WeltAuto
Lepší auto za nižší měsíční
splátky? Sen, který můžete
mít. Velmi zajímavé je nové
financování CHYTŘE, díky
němuž si z nabídky Das
WeltAuto můžete dovolit
lepší ojetý vůz za nižší fix-
ní výdaje. Jak to funguje?
Na webu www.dasweltau-
to.cz nebo u 50 partne-
rů Das WeltAuto
po celé České

republice si vyberte nové
auto. Zvolíte si akontaci
(0–40 %) a pak už kalkulu-
jete měsíční splátky v zá-
vislosti na době splácení
(24–60 měsíců). Dosud vše
jako obvykle, ale vy přece
chcete nižší splát-

ky! Na scénu přichází tzv.
poslední navýšená splátka
(20–60 % z ceny vozu), kte-
rou můžete po skončení
úvěru buď doplatit naráz,
rozložit si ji do dalšího
financování, nebo vůz ne-

chat protiúčtem a pořídit
jiný. A právě faktor posled-
ní navýšené splátky doká-
že povážlivě snížit úroveň
měsíčních fixních výdajů.
Malý příklad: kupujete
auto za 450 000 Kč, předem
dáte 20 % a splácet budete

36 měsíců. Výsledek?
Každý měsíc vám

z účtu odejde
11 900 Kč.

Jenže když zvolíte financo-
vání CHYTŘE a poslední na-
výšenou splátku dáte 50 %,
rázem vámměsíční splátka
úvěru klesne na 5 900 Kč.
A šest tisíc v měsíčním roz-
počtu máte doma. V rámci
aktuální akce „Ojeté vozy
CHYTŘE“ vám pak prodejce
DasWeltAuto přidá servisní
prohlídku a prodlouženou
záruku zdarma (pro Volks-
wagen a SEAT do stáří 5 let).
Tak jděte s dobou a finan-
cujte CHYTŘE sDasWeltAu-
to a Volkswagen Financial
Services.
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Pojďme na to od začátku.
Zelená karta je mezinárod-
ně uznatelný doklad, kte-
rým v ČR i v zahraničí do-
kážeme, žemáme sjednané
pojištění odpovědnosti za
škodu způsobenou provo-
zem vozidla, tedy tzv. po-
vinné ručení. Tzv. zelenoka-
retní systém vznikl pro
usnadnění mezinárodního
provozu a zahrnuje všech-
ny státy Evropské unie, ale
i další země, které do sys-
tému vstoupily. „Kompletní
seznam zemí, kde platí naše
povinné ručení, naleznete na
své zelené kartě. Kromě zemí
Evropské unie platí třeba v Čer-
né Hoře či ve Švýcarsku, které
jsou také stále více oblíbenější-
mi cíli Čechů,“ radí Veronika
Pavlisová, tisková mluvčí
České kanceláře pojistitelů.

Digitální zelená karta jen
v Čechách
Řidič má povinnost mít
zelenou kartu u sebe a na
žádost policie ji předložit.
Zatímco ale v České repub-
lice stačí mít zelenou kar-
tu v elektronické podobě,
tedy třeba jen vyfocenou
v mobilu, v zahraničí je
třeba mít ji vytištěnou.
„Na možnosti prokazovat se
zelenou kartou elektronicky
společně s ostatními zeměmi
pracujeme, ne všechny jsou ale
na to ještě připravené, proto
velmi doporučujeme si ji do
zahraničí vytisknout. U nás
je elektronická komunikace již
samozřejmostí,“ vysvětluje
Vladimír Krejzar, ředitel
úseku likvidace pojistných
událostí z České kanceláře
pojistitelů.

A co v zemích, které v ze-
lenokaretním systému
nejsou?
V zemích mimo zelenoka-
retní systém naše pojištění
neplatí. „Bez pojištění vozu
pro danou zemi vás na hrani-
cích nepustí dále a pomůžou
vám sjednat si jejich speciální
pojištění, tzv. hraniční pojiš-
tění. Přesně tak to funguje
i u nás, kdy po cizincích poža-

dujeme mít sjednané pojištění
z provozu vozidla pro Českou
republiku. Chráníme tím české
řidiče, aby neutrpěli finanční
ztrátu při kolizi s nepojiště-
nými cizinci“, doplňuje Vla-
dimír Krejzar.Při cestě do
zahraničí zvažte i havarijní
pojištění

V případě, že standardně
nemáte havarijní pojištění

na svůj vůz, před odjezdem
do zahraničí jeho sjednání
určitě zvažte. Pokud se vám
nechce sjednávat klasické
havarijko, můžete využít
tzv. krátkodobé havarijní
pojištění. To lze sjednat
třeba na jeden měsíc a fun-
guje jako klasické havarijní
pojištění, jsou z něj kryta
rizika nehody, vandalismu,
odcizení nebo živelné po-
hromy podle nabídky jed-
notlivých pojišťoven.

Se zelenou kartou máte
asistenční služby i v cizině
Kromě pojištění má zelená
karta v zahraničí ještě další
výhodu – k dispozici máte
asistenční služby. S nimi
vám vaše pojišťovna zajistí
odtah nepojízdného auta,
náhradní vůz nebo vyproš-
tění vozu. Zkrátka co si
sjednáte, to platí i v cizině.
Na zelené kartě máte na-
víc uvedené také telefonní
číslo na asistenční službu,
kammůžete volat non-stop
a domluvíte se vždy v češ-
tině.

Jedete na dovolenou autem?
Do zahraničí nezapomeňte zelenou kartu
Zelená karta – pojem, který slyšeli snad už všichni bez ohledu na
to, zda řídí nebo ne. Majitelé aut ji dostávají ke svému povinnému
ručení, které, jak už sám název napovídá, musí mít sjednané každý
vlastník vozidla v ČR. Zelená karta je zkrátka takovým dokladem,
že máte na našem území sjednané povinné ručení. Co když ale
pojedete do zahraničí? Platí zelená karta i tam a na jaké situace
se vlastně vztahuje?

Honda NT 1100 – DCT sportovní cestovatel

Motor je použit ze zmíněné
„Afriky“. Řadový dvouválec
s charakterem a zvukem
„véčkových“motorů. Spolu
s nízko umístěným sedlem,
sportovně laděným pod-
vozkem, výškově nastavi-
telným plexi a deflektory

vytváří sportovní celek,
který nabízí pohodlí, agi-
litu i výkon. K uvedenému
přispívá imožnost volby tří
přednastavených jízdních
režimů a dvou volitelným
(vč. systému nastavitelné
kontroly trakce (HSTC)). Při

pořízení verze s automatic-
kou, šestistupňovou převo-
dovkou DCT lze volit auto-
mat nebomanuál. Při volbě
automatu jsou k dispozici
navíc další 4 možnosti na-
stavení převodovky (D a tři
sportovní režimy) a i s auto-

matem lze přeřazovat ručně
pomocí páček (+-). To své si
tedymůže najít opravdu ka-
ždý, nebo využít možnosti
nastavení pro konkrétní
situaci či aktuální náladu.
Součástí standardní výbavy
je tempomat, 6,5palcový,

dotykový TFT displej, vy-
hřívané rukojeti a subtilní
boční kufry.

NT 1100mi okamžitě padlo
do ruky. Celkový charakter
motocyklu je spíše spor-
tovní, pro rychlé cestování
a potěšení z jízdy. S výho-
dou pohodlného, vzpříme-

ného posazu a s velmi dob-
rým krytím proti větru
řidiče. Automat je skvělý ve
městě a na možnost indivi-
duálních zásahů páčkami
do řazení při projížďkách
se rychle zvyká.

Spotřeba při testu (354 km)
5,3 l / 100. Cena základní

verze s klasickou převo-
dovkou: 349 900 Kč, s DCT
374 900 Kč.
Technické specifikace na-
leznete na: https://www.
honda.cz/motorcycles/
range/touring/nt1100/over-
view.html.

Text/Foto RAK

Zástupce motocyklů, který v „hondích“ řadách chyběl. Konstruktéři
využili prostor mezi cestovním endurem Africa Twin a křižníkem
Goldwing. Navázali na starší modely Pan European a Deauville.
Vytvořili praktický, výkonný a univerzální motocykl na každodenní
dojíždění i cestovatelské choutky.



Varianta Sportline se po-
prvé objevila v roce 1992
u vozu Škoda Favorit a od
té doby se těší velké oblibě.
Tato výbava ještě více zvý-
razňuje sportovní vzhled
našeho karoqu. Maska
chladiče s rámečkem v čer-
ně lesklé barvě a černými
lamelami výrazně kontras-
tuje s předním nárazníkem
lakovaným v barvě karo-
serie s výraznou mřížkou
přívodu vzduchu a černými
designovými prvky. Další-
mi lakovanými detaily
v černé barvě jsou kryty
zpětných zrcátek, lišty ko-
lem bočních oken, střešní
ližiny nebo difuzor zadní-
ho nárazníku. Boční prahy
jsou lakované v barvě ka-
roserie, stejně jako zadní
nárazník s výraznými inte-
grovanými chromovanými
koncovkami výfuku. Vůz
nabízí standardně také za-
tmavená boční okna včetně
skla pátých dveří a na před-

ních blatnících se nachází
plaketa Sportline. Součástí
standardní výbavy mode-
lu Škoda Karoq Sportline
jsou také Matrix-LED před-
ní světlomety a adaptivní
podvozek DCC. Černá bar-
va dominuje také interiéru.
Černé je obložení stropu
a sloupků, stejně jako jsou
černá i sportovní sedadla
potažená prodyšnou lát-
kou Thermoflux. Koženou
řadicí páku, středovou lo-
ketní opěrku a tříramenný
sportovní volant s nápisem
Sportline zdobí stříbrné
kontrastní švy. Vzhled inte-
riéru umocňuje karbonové
obložení dveří. Dekorační
nástupní lišty vpředu mají
nápis KAROQ, kryty pedá-
lů jsou vyvedeny v hliní-
kovém vzhledu, a dokonce
i 10,25“ virtuální kokpit má
specifickou grafiku.

Trochu jsme váhali, jakou
k týdenní zápůjčce zvolit

motorizaci. Samozřejmě
nás lákal špičkově vyladě-
ný motor, známý z mode-

lů Audi 2,0 TSI o výkonu
140 kW (190 k), který je
exkluzivně určen výhradně

pro nejvyšší výbavové stup-
ně Sportline a Sportline
Exclusive, nakonec jsme
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Slevy až

Garantuju vám, že tady ušetříte!Garantuju

6000
PROVĚŘENÝCH

VOZŮ

Škoda Karoq – praktický krasavec
V dubnovém vydání Metro Motoru jsme vám představili zcela nový
Karoq přímo z cest v okolí portugalského Porta. Nyní jsme novinku
vyzkoušeli také na typicky českých silničkách, a to rovnou ve výba-
vě Sportline, kterou volíme záměrně, protože tato vrcholná verze
s charakteristickými černě lakovanými prvky karoserie a sportov-
ními sedadly slaví letos 30 let od své premiéry, což chceme tímto
článkem připomenout.
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se však rozhodli pro stále
oblíbenou naftovou jednot-
ku 2.0 TDI. Na výběr máme

2 výkonové varianty 85
a 110 kW, kde bez váhání
saháme po silnější vari-
antě, se 110 kW (150 k),
u které kvitujeme, že je
k dispozici napříč všemi vý-
bavovými stupni. Navíc lze
ve všech stupních výbav do-
plnit za příplatek 100 000
Kč o pohon všech kol, který
je vždy propojen se sedmi-
stupňovým automatem
DSG, navíc v ceně příplat-
ku získáváte o 5 litrů větší
nádrž a víceprvkovou zadní
nápravu. „Skromně“ vybí-
ráme šestistupňový ma-
nuál s předním pohonem

a ničeho nelitujeme, kulisy
řazení jsou přesné, a byť
nemáme víceprvkovou

zadní nápravu, na pohodlí
si rozhodně stěžovat nemů-
žeme. Velmi nás překvapilo
dokonalé odhlučnění naf-
tového agregátu, které je
zde příkladné. Pochvalu si
zaslouží také skvělá spo-
třeba, která se po týdnu
ustálila na 6,1 l / 100 km.
Velmi praktický je také
variabilní systém zadních
sedadel VarioFlex, který
tvoří tři samostatná se-
dadla dělená v poměru
40 : 20 : 40. Ta lze jednot-
livě posouvat nebo zcela
vyjmout. Po jejich vyjmutí
vzroste objem zavazadel-

níku na 1 810 l. Díky za-
budované kartě eSIM jsme
mohli poslouchat naše
oblíbené web rádio a info-
tainment nám zobrazoval
aktuální zprávy o dopravě
i počasí. K dispozici jsme

měli také vzdálený přístup
k vozu, díky online služ-
bám Škoda Connect. Po
týdenním soužití s třetím
nejžádanějším vozem čes-
ké automobilky musíme
uznat, že model Karoq je

univerzální a skvělé kom-
paktní SUV, které staví na
tradičních přednostech.
Cena karoqu začíná na
638 900 Kč.

Text: Martin Štěrba
Foto: Adam Rezek
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Peugeot 308 se opět povedl

Pro model 308 jsme měli
vždy tak trochu slabost,
jeho design byl dle nás
u všech generací nadčaso-
vý a i svými jízdními vlast-
nostmi nám vždy dobře
padl do ruky. A evidentně
nejsme jediní, komu se
Peugeot 308 líbí, vždyť se
jich po celém světě prodalo
více než 7milionů, přičemž
svůj úspěch tento kompakt-
ní hatchback dokládá také
42mezinárodními ocenění-
mi, včetně titulu Car Of The
Year v roce 2014. Zda no-

vinka naváže na dosavadní
úspěchy svých předchůdců,
zkoušíme zjistit v našem
týdenním testu, ve kterém
saháme po základnějším
provedení s manuální šes-
tistupňovou převodovkou
a povedeným silnějším tří-
válcem 1.2 PureTech o výko-
nu 96 kW (130 k) ve výbavě
Allure. Dle očekávání jsme
opět unesení futuristickým
designem, a to jak zvenčí,
tak i uvnitř vozu. Na kapotě
nás ihned zaujalo nové logo
značky, které nese model

308 jako první z celé mo-
delové řady. Nový erb se lví
hlavou se na modelu 308
objevuje ve dvou vzhledově
stejných, ale technicky od-
lišných variantách, přičemž
ta inovativnější určená pro
verze Allure a GT je vybave-
na radarem pro asistenční
systémy. Líbí se nám také
zadní Full LED světlomety
s typickým světelným pod-
pisem v podobě lvích drápů.
Uvnitř vozu nás zaujalo zají-
mavé ostré tvarování. Jinak
se však palubní deska nese
v dnes již typickém DNA
značky v podobě vylepše-
ného i-Cockpitu, kterému
z našeho pohledu není co
vytknout. Vzhledem k naší
malé postavě si nemůžeme
stěžovat ani na nedostatek
prostoru v kabině. Kdy-
bychom však byli většího
vzrůstu, na zadních sedač-
kách bychom přece jenom
s místem trochu bojovali.
Chválíme skvělý podvo-

zek, který skvěle drží stopu
a je dostatečně komfortní.
Snad jen naladění motoru
se nám u předchůdce zdálo
lépe sladěné. Dřívější soft-
warové naladění bylo z na-
šeho pohledu u motoru 1.2
PureTech 130 k sportovněj-
ší a zdá se, že i úspornější.
Motor se nechal více točit
a otáčky při přeřazení ne-
padaly tak rychle. I přesto
jsme týdenní test zakonči-
li s příjemnou spotřebou
6,7 l / 100 km, což odpovídá
i spotřebě předchozí verze,
jen rozpětí spotřeby (od 5,5
do 8,5 l) se nám zdálo více
závislé na jízdním stylu.

Líbí se nám široká nabídka
motorizací, kde si určitě
vybere každý. V nabídce ne-
chybí ani naftová jednotka
1.5 BlueHDi 130, která je
k dispozici napříč všemi vý-
bavovými liniemi, a nechy-
bí ani volba mezi šestistup-
ňovým manuálem nebo

osmistupňovým automa-
tem. Na své si však přijdou
vyznavači elektrifikace, pro
které v nabídce nechybí ani
dva plug-in hybridy HYB-
RID 180 e-EAT8 a HYBRID
225 e-EAT8. Pokud budete
mít chuť nejen novou 308
vyzkoušet, mrkněte na
peugeotemotionday.cz, kde
zjistíte více informací
o právě probíhající road-
show, která od června pu-
tuje napříč celou Českou
republikou a právě dnes
je ve Zlíně. Po dvouměsíč-
ním putování se pak vrátí
do Prahy a zakončí letošní
ročník 28. července v praž-
ských Letňanech. Rezervace
testovacích jízd probíhá na
již zmiňovaných stránkách
peugeotemotionday.cz, kde ná-
vštěvníci najdou veškeré in-
formace včetně programu.

Text: Martin Štěrba
Foto: Adam Rezek

Modely Peugeot řady 3, byly vždy vozy kompaktní velikosti. Již 90
let probíhá výroba všech těchto vozidel nebo jejich částí v legen-
dárním závodě Peugeot v Sochaux. Výjimku tvořil Peugeot 309,
který se vyráběl v závodě v Poissy, a nový Peugeot 308, který se
vyrábí v Mulhouse. Nový Peugeot 308 přišel na evropský trh v září
2021 jako další vůz „trojkové řady“, která je v historii značky
Peugeot nejrozsáhlejší. V roce 1932 se jako první objevil model
Peugeot 301 a do příchodu nového Peugeotu 308 se vystřídalo
již 10 generací. Jedna číslovka v řadě chybí, a to Peugeot 303,
který nikdy neexistoval. Z časové řady se vymyká Peugeot 309,
který se objevil mezi modely 305 a 306. Od roku 2000 získaly
vozy této řady dva tituly Auto roku. „Trojková série“ zanechala
nepřehlédnutelnou stopu také v rallye sportu. My jsme vyzkoušeli
nejnovější třetí generaci Peugeotu 308, která byla uvedena na
český trh letos v lednu.

Vyzkoušejte
3 měsíce za 1 Kč

Získejte palivovou kartu
v hodnotě 50 000 Kč.

za 1 Kč
palivovou kartu 

50 000 Kč. idnes.cz/premium
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19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Cestující v dešti

Thriller (Fr., 1969)
22.05 Stříbrné requiem
23.10 Temný les (5/6)
23.55 Přistání naMěsíci živě
01.25 Nezdolné souostroví
02.20 Designtrend
02.35 Náš venkov

15.55 Kriminálka Las Vegas VII
(4)

17.00 Odpolední Televizní no-
viny, Sportovní noviny

17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4300)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Román pro pokročilé

Komedie (ČR, 2019)
22.15 Postradatelní

Akční film (USA, 2010)
00.20 Kriminálka Las Vegas VII

(3)
01.15 Kriminálka Las Vegas VII

(4)
01.55 Mentalista VI (3)
02.50 Na lovu
03.30 Doktoři z Počátků (92)

16.50 Singl švindl
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Máme rádi Česko
22.00 Tátové na tahu (16)

Komediální seriál (ČR, 2018)
23.15 Ano, šéfe!
00.25 Singl švindl
01.25 Námořní vyšetřovací

služba VI (21)
Jed. Krimiseriál (USA, 2008)

02.20 Vůně zločinu II (1)
Na pokraji smrti. Krimiseriál
(Ukr., 2015)

03.35 KriminálkaMontpellier V
(8)

04.45 Rozpal to, šéfe!

06.00 Ranní fresh
09.00 Flashback
11.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Óčko Chart
14.45 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Óčko hity

Klipy nonstop
22.00 Party ride

Dance music pro všechny na
páteční mejdan

1.00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy diváků
Óčka

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Sudoku

TV tipy
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Práce - nabídka
• Vojenské lesy a statky ČR,
s.p. přijmou zaměstnance na
HPP k ostraze objektů v Brně,
nepřetržitý provoz, 12ti hodi-
nové směny. Požadujeme: ob-
čanství ČR, čistý RT, dobrý
zdravotní stav, ovládání PC,
osvědčení strážný. Nástup
ihned, dle dohody. Nabízíme:
zázemí státního podniku, prů-
měrná mzda od 130 Kč/hod.,
20-25 tis. Kč/měsíc, příplatky,
stravenky za 80 Kč – 2 ks za
směnu, 5 týdnů dovolené. In-
formace: 737226558,
731137658, email:
ladislav.turcin@vls.cz. 261350

Auto-moto - poptávka
• Sbírám auta, motorky, trak-
tory, voj. techniku, díly, vraky,
technické průkazy, typové
osvědčení, vybavení dílen a ga-
ráží, vše do r. 1990.
T: 734843403 261018

Zachránili ji
Americkou synchronizova-
nou plavkyni Anitu Alvare-
zovou museli na mistrov-
ství světa v Budapešti za-
chraňovat z bazénu. Pěta-
dvacetiletá akvabela ztrati-
la vědomí bezprostředně
po předvedení svého finá-
lového volného programu,
potopila se a z vody ji vylo-
vily až její trenérka a další
osoba. Podle zpráv z týmu
USA je dvojnásobná účast-
nice olympijských her
v pořádku. „Už se jí daří
dobře,“ řekla vedoucí ame-
rického týmu několik mi-
nut po incidentu, na němž
se podle ní podepsal stres
ze soutěže. AP

V Síni slávy
Agentura Dobrý den, která
vede Českou databanku re-
kordů, včera v Pelhřimově
uvedla do rekordmanské
síně slávy tenistu Jana Ko-
deše. Ocenění za mimořád-
ně úspěšnou kariéru koru-
novanou vítězstvím
ve Wimbledonu převzal
na místě, kde svoji teniso-
vou dráhu zahájil. Za její
start Kodeš považuje vítěz-
ství v žákovském mistrov-
ství republiky, které se hrá-
lo v roce 1960 v Pelhřimo-
vě.„Moje tenisová kariéra
začala tamhle na tom kur-
tě, proto jsem teď tady,“
řekl Kodeš. Šestasedmdesá-
tiletý rodák z Prahy začínal
jako sběrač míčků. Po
úspěšné kariéře si Kodeš
vyzkoušel i roli kapitána
daviscupového týmu, tre-
néra či funkcionáře. V roce
1990 byl jako druhý český
rodák přijat do tenisové
Síně slávy v Newportu. ČTK

Vedení města chce
nejvyšší hokejovou
soutěž na západě
Čech zachovat.

Majitel hokejových Karlo-
vých VarůKarel Holoubek při-
pustil, že existuje varianta,
že by Energie prodala extrali-
govou licenci Zlínu. O mož-
nosti, že by Berani nahradili
západočeský klub v nejvyšší
soutěži, informoval deník

Sport. „Jak to bude dál, zatím
nevím. Jde o to, že v Karlovar-
skémkraji nejsou tak bonitní
firmy, které by s ekonomic-
kým provozem hokeje spon-
zorsky pomohly,“ uvedl Ho-
loubek na klubovém webu
a dodal, že zatím není nic do-
hodnuto ani potvrzeno.
Vedení města by ale rádo

extraligu v Karlových Varech
zachovalo. „Extraligu v Karlo-
vých Varech určitě chceme.
Je to dlouholetá tradice naše-
ho města a hráči nás výborně
reprezentují. Dokonce jsme

v letošním roce měli pět hrá-
čů v přípravě na mistrovství
světa a dva z nich tam úspěš-
ně bojovali o bronzovémedai-
le. Naprosto chápu situaci,
ve které se klub může, kvůli
aktuální ekonomice a dra-
hým energiím, nacházet.
Nicméně ta situace je složitá
pro nás všechny, pro celé
město. Budu moc ráda, po-
kud se nám povede na toto
téma vyvolat nějakou smyslu-
plnou diskusi a najdeme řeše-
ní, které povede k zachování
extraligy v Karlových Va-

rech,“ uvedla primátorka An-
drea Pfeffer Ferklová. Podle
ní by Karlovy Vary neměly
z hokejové extraligy zmizet.
„Když vidím, kolik práce

dalo Kladnu vrátit semezi eli-
tu nebo jak každý rok bojuje
o postup Jihlava,“ dodala pri-
mátorka.
Zlín v minulé sezoně z ex-

traligy sestoupil a chystá se
na první ligu, ze které chce
okamžitě postoupit zpět. Po-
dle Sportu zástupci obou klu-
bů začali jednat o možné vý-
měně licencí a finanční kom-

penzaci, kterou by Západoče-
ši získali. Zlín v jednání zastu-
puje Robert Hamrla, který by
se příští týdenměl stát oficiál-
ně novým generálním mana-
žerem a výkonným ředite-
lem klubu.
„Toto rozhodnutí by bylo

na generálním manažerovi.
Ten byměl říct, jestli je nabíd-
ka na stole, za jakých podmí-
nek, jestli ty finance umí,
nebo neumí sehnat,“ uvedl
primátor Zlína Jiří Korec. Ma-
joritním vlastníkem tamního
klubu je město. ČTK

Číslo dne

5
Šestatřicetiletý tenista Lukáš
Rosol si po pěti letech zahra-
je v hlavní soutěži Wimbledo-
nu. V závěrečném kole kvalifi-
kace porazil 7:6, 7:6, 6:4
Argentince Renza Oliva.

1.
České basketbalistky sehrají
dnes první utkání pod vede-
ním nové trenérky Romany
Ptáčkové. V Trutnově vyzvou
Polsko. Půjde o jejich jediný
domácí duel před fanoušky
v tomto roce. ČTK

Vary zvažují prodej extraligy,
zájem o licenci už projevil Zlín

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1

Krátce

Báli se covidu
Němečtí volejbalisté od-
mítli v Lize národů na-
stoupit proti Číně, v je-
jímž týmu se šířil koro-
navirus. FIVB německé
obavy neuznala a připsa-
la asijskému mužstvu
kontumační výhru 3:0.

Kyjev v Lodži
Fotbalisté Dynama Kyjev
najdou v boji o Ligu mis-
trů azyl v Polsku. V do-
mácím utkání 2. předko-
la přivítají Fenerbahce
Istanbul v Lodži.

Dál vede Brazílie
Čeští fotbalisté v červno-
vém vydání žebříčku re-
prezentací FIFA skočili
o jednu příčku, na 32.
místo. Pořadí národních
týmů vede Brazílie. ČTK


